
Poberouní - Dejte si velký pozor!
vzkazují policisté. Podvodníci ob-
jevili nový způsob, jak vylákat z
lidí peníze: rozesílají falešná před-
volání k soudu.
„Podvodná předvolání jsou zasílána
velkému počtu uživatelů internetu
prostřednictvím e-mailu, nebo soci-
álních médií s cílem vydělat peníze
nebo způsobit oběti jiné škody,“ sdě-
lil Jakub Vinčálek ze středočeského
krajského ředitelství Policie ČR s

tím, že falešné výzvy se většinou tý-
kají údajného spáchání trestných
činů mravnostního charakteru (ky-
berpornografie, pornografické strán-
ky, dětská pornografie, online sexu-
ální nabídky a vydírání, pornostrán-
ky, pedofilie a exhibicionismus), a
jsou opatřeny smyšlenou podpiso-
vou doložkou vysokého policejního
funkcionáře. 
„Policie důrazně upozorňuje občany,
aby na podobné e-maily, v nichž po

nich pisatel požaduje jménem stát-
ních či mezinárodních institucí za-
slání jakýchkoliv registračních úda-
jů, nereagovali a označili je jako ne-
vyžádanou poštu či jako SPAM,“ vz-
kazuje Vinčálek a připomíná, že Po-
licie České republiky »v žádném pří-
padě« nepředvolává občany prost-
řednictvím e-mailové koresponden-
ce a ani po nich nepožaduje zasílání
jakýchkoliv registračních údajů.
(Dokončení na straně 11) (mif)

V tomto čísle Našich novin
* Maryša ve spodním prádle - str. 2
* Ven z vlaku, je tu bomba! - str. 13

Dobřichovice - Slavné Naše furi-
anty uvedou koncem června na
nádvoří dobřichovického zámku
místní ochotníci. Režie se (také)
ujal muzikant a všestranný umě-
lec Dušan NAVAŘÍK.
Stroupežnického Naši furianti patří
ke »klasice« českého divadla. Jak
to přijde, že si »avantgardista« Na-
vařík vybral k režírování právě je?
Slovní spojení avantgardista Nava-
řík slyším prvně a upřímně mě to
pobavilo. A polichotilo! Je pravda,
že daleko víc tíhnu k neortodoxním
přístupům, ať už v umění, nebo v ži-
votě obecně.

Jak ses vlastně dostal k divadlu, ne-
bo - jak se divadlo dostalo k tobě?
Jako olomoucký rodák jsem odkojen
Studiem Hořící žirafy bláznivého
Davida Drábka. To mně, zastydlému
a poďobanému puberťákovi, ukáza-
lo rozdíl mezi alternativní scénou a
ospalým městským divadlem. Po mé
emigraci do Prahy jsem každý druhý
večer trávil na koncertě, nebo v di-
vadle. Obrážel jsem pražské scény s
argumentem, že jako student umě-
lecké školy požaduji volný vstup. V
Národním divadle byl tehdy inspek-
torem hlediště pan Němeček, který
na tuto hru přistoupil a pouštěl mě

na přístavek. Pitínského Naše furi-
anty jsem viděl dvanáctkrát, Cyrana
z Bergeracu a Richarda III. deset-
krát... Zbožňoval jsem režiséry Jana
Nebeského, Vladimíra Morávka, Na
zábradlí jsem ještě chytnul inscenaci
Petra Lébla. Tři roky po sobě jsem
se pak hlásil na DAMU na režii či-
noherního divadla. Samozřejmě mě
nevzali, ale tímto jsem absolvoval
Vysokou školu chození do divadla. 
A co ti »furianti«, proč sis vybral
právě je?
Furianty jsem nezavrhl mimojiné
proto, že jsem je ještě neviděl špatně
zinscenované. (Dokončení na str. 3)

PLNO. Zaplněné hlediště řevnického Lesního divadla při Rockovém Slunovratu. Foto Tomáš HEJLEK

Dušan Navařík.          Foto ARCHIV

Pozor na podvodná předvolání!
POLICIE VARUJE PŘED DALŠÍMI ZPŮSOBY, JAK Z LIDÍ VYLÁKAT PENÍZE

13. června 2023 - 12 (854) Cena výtisku 10 Kč

Řevničtí získali titulokresního šampiona

»Neortodoxní« Navařík absolvoval Vysokou školu chození do divadla

Řidič zkolaboval
a narazil do stromu
Karlštejn - Za volantem dodávky
zkolaboval její řidič 2. června v
Karlštejně. Nechybělo mnoho a uto-
pil se v Berounce.
„Muži středního věku se v zatáčce
před vjezdem do Karlštejna ve smě-
ru od Hlásné Třebaně udělalo nevol-
no,“ popsal okolnosti nehody ředitel
řevnické záchranky Bořek Bulíček.
„Dostal se mimo vozovku, přejel
hluboký příkop i dlouhou louku -
před pádem do řeky ho zachránil ná-
raz do stromu.“ (Dokončení na str. 11)

Sázka na balkánský
temperament vyšla
Po nástupu covidu už to vypadalo,
že je s kulturou ámen. Zvláště řady
hudebních festivalů, kterých u nás
bylo jako hub po dešti, citelně pro-
řídly. Jedním z těch, které se musí
znovu poprat o místo na výsluní, je
také řevnický Rockový Slunovrat -
akce, jež měla před pandemií solid-
ně našlápnuto. Covidové restrikce,
s nimi spjatý odliv sponzorů a ploš-
né navýšení cen byly aspekty, kvůli
kterým nad budoucností Slunovratu
visel delší dobu velký otazník. Vz-
hledem k tomu, jak příjemný první
červnový víkend v Lesním divadle
byl, byla by velká škoda, kdyby měl
být poslední.
Páteční program na hlavním pódiu
před čtvrtou hodinou odpolední za-
hájila pražská kapela Jet8. Bouřli-
váci a zároveň sladcí hoši Hentai
Corporation už měli amfiteátr sluš-
ně zaplněný. Mezitím na vedlejším
pódiu kralovala Gaia Mesiah. Ná-
sledující N.O.H.A. zaujala pozici
předskokana a taneční d’n’b muzika
příjemně naladila obecenstvo na
vrchol večera. Sázka na Dubiozu Ko-
lektiv zase vyšla. (Dokončení na str. 4)
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Při běhu padaly čepice i klíče z kapes
V ŘEVNICKÉ ZÁKLADNÍ ŠKOLE SE DVAKRÁT PŘENESLI DO STAROVĚKÉ OLYMPIE

Až do starověké Olympie jsme se
přenesli na konci května a pak ještě
jednou na začátku června v řevnické
základní škole. Školní zahrada se
totiž změnila na sportoviště. Kněžka
v bílé tunice (ale my si myslíme, že
to byla paní učitelka) zapálila pocho-
deň a my jsme se změnili ve spor-
tovce nejrůznějších disciplín. Složili
jsme slib bojovat čestně pro slávu
sportu a čest našich družstev. Zavá-
zali jsme se také dodržovat olympij-
ský smír a odložit spravedlivou od-
platu tomu, kdo nám nakousl svači-
nu. A pak už se naši malí i velcí spo-
lužáci pustili do boje. S nadšeným
údivem jsme sledovali odhodlání a
zápal pro věc. Při běhu z hlav odlé-
távaly čepice, padaly špatně zaváza-
né boty a dokonce i klíče z kapes.
Nechyběly neplánované pády při
skocích z místa, do písku i do výšky.

Viděli jsme i slzičky, když se ne
všechno povedlo, ale pocit neúspě-

chu zmírnila obrovská vzájemná
podpora. Vznikla i nová přátelství

mezi malými a většími. Ti nejmenší
sportovci při loučení své podporova-
tele z devátých tříd často objímali
tak pevně, až ztráceli rovnováhu.
Ti, kteří nemohli soutěžit, pomáhali
na jednotlivých stanovištích nebo
prokazovali znalosti o první pomoci.
Úsilí a vypětí bylo na závěr odměně-
no medailemi, diplomy a fidorkami.
My z devátých tříd jsme s trochou
smutku vzpomínali na dobu, kdy
jsme byli o hodně centimetrů menší,
a se zármutkem jsme si uvědomili,
že toto byla naše poslední sportovní
olympiáda na Základní škole Řevni-
ce.                Dominika DrMLOVÁ,

Ivana PrOcHÁzKOVÁ,
Tereza ŠVéDOVÁ, zŠ Řevnice

Téměř celý svět za jeden den budete
moci procestovat na akci Všechny
chutě světa, jejíž již 11. ročník se us-
kuteční 17. června od 10 do 20.00 na
louce u zámku v Dobřichovicích.
Těšit se můžete na speciality kuchy-
ní mnoha zemí světa a připraven bu-
de i bohatý doprovodný program.
Festival se koná  pravidelně a každý
rok přilákal mnoho návštěvníků.
Louka u Berounky přímo láká k po-
sezení na trávě, kde si můžete vy-
chutnat dobroty mnoha světových
kuchyní. Užít si můžete klidně celý
den, začít se tu dá už snídaní a přes
oběd, kávičku a několik dezertíků, tu
můžete vyčkat až do večeře a večer-
ního drinku. I letos bude z čeho vy-
bírat. Milovníky americké kuchyně

určitě uspokojí široká nabídka bur-
gerů, jen kousek dál do Mexika vás
přenese stánek se specialitami, jako
jsou tacos či další plněné kukuřičné
tortilly. Pokud by vás naopak lákalo
cestovat na jiný konec světa, můžete
si užít indonéské speciality, sushi,
kung-pao, smažené krevety nebo
křupavý hmyz. Italskou kuchyni za-
stoupí pravá pizza Napoletana, fran-
couzskou křehké makronky a španěl-
skou třeba podlouhlé »koblížky«
churros se skořicí. A pokud byste se
chtěli naladit na letní dovolenou,
můžete vyrazit rovnou ke stánku s
grilovanými mořskými plody a ústři-
cemi, které vám nejvíc zachutnají se
šampaňským. Letošní novinkou bu-
de Wine Corner neboli vinařský kou-

tek, kde ochutnáte nejen vína z Mo-
ravy a Čech, ale také z Rakouska,
Francie, Itálie a Argentiny. Chybět
nebudou ani šumivá vína, crémant či
prosecco. Vaši domácí mazlíčci oce-
ní stánek se zvěřinovými pamlsky. 
Pokud byste měli chuť nakupovat,
určitě vám udělají radost stánky mí-
stních podnikatelů s módou, kerami-
kou, oleji, šperky, svíčkami... Jako
vždy na vás čeká bohatý doprovodný
program, jehož největším lákadlem
bude evropská dřevorubecká show.
Nudit se nebudou ani děti - pro ně
budou připraveny kreativní dílny:
tvoření pískem, malování na obličej
a spousta dalšího. Vstupné 100 Kč,
ZTP a děti do 12 let zdarma.

Hana MaLéNKOVÁ, Foodevent

NA OLYMPIÁDĚ. Sportovkyně při závodu v běhu a úspěšní sportovci na stupních vítězů při školní olympiádě ZŠ
Řevnice. Foto Radomíra KRaCíKOVÁ a Marta ŠPLíCHaLOVÁ

Na louce pod mostem najdete Všechny chutě světa

Jezdím železnicí skoro každý den a
vidím zadnotřebaňské nádraží sice s
novou fasádou, ale celý rok stále
stejné. Přes týden i o víkendu je tady
spousta cestujících a turistů a neu-
mím říct, jestli je to místo příjemné. 
Často tady trávíme čas a čekáme na
ten »náš« vlak, protože je výluka ne-
bo zpoždění nebo překážka na trati. 
A přitom pamětníci popisují zdejší
nádraží jako nejkrásnější široko da-
leko. Zápis o vyzdobeném nádraží a
o panu výpravčím, který zde i bydlel
a o nádraží se staral jako o své, je
také v třebaňské kronice. 
Letos na jaře jsem potkala pana vý-
pravčího a vyhrkla na něj: chceme
vyzdobit nádraží kytkama, budete
pro? Překvapila mě okamžitá a nad-

šená odpověď: No jasně, rádi, tady
byly kytky vždycky, akorát se ně-
kam ztratily. Radši si ale nechte ná-
pad posvětit panem přednostou z
Berouna, pro pořádek.
Souhlas jsem získala a mohli jsme
začít vymýšlet, jak zrealizovat, kolik
to tak bude stát a kde získáme finan-
ce. Blížily se dvě sousedské a kul-
turní akce, kde jsme nabízeli občer-
stvení v naší »kafekáře« a zároveň
oslovili sousedy s dobrovolným
příspěvkem »pro nádraží«. Tyto
peníze jsme věnovali realizaci nápa-
du rozsvítit naše nádraží květinami. 
Teď už kytičky zdobí zadnotřebaň-
ské nádraží a věříme, že jej budou
krášlit celou sezonu víc a víc. Za od-
borné práce děkuji Zuzce a Janovi.

Text a foto Jitka NOVÁKOVÁ,
Salto z. s. a Sousedé z TřebaněChmelení potěšilo

klasikou i specialitami
Na pivním festivalu, který se konal
v Letech, překvapila mladá, začína-
jící kapela Maybee Band - hudebně
vyzrálí teenageři, studenti řevnické
ZUŠ. S rockovými hity Nirvany,
Red Hot Chilli Pepers, Megadeath...
vzbudila obrovské nadšení, údiv i
aplaus obecenstva.
Příjemné zklidnění v podobě zkuše-
ných řevnických Los Fotros naladi-
lo návštěvníky na večerní koncert
Vosího hnízda - »místních kluků«,
kteří do Letů přijeli po dvou letech.
Přilákali diváky z širokého okolí,
stejně jako kvalitní pivní klasiky i
speciality pivovarů MMX, Řepory-
je, Horymír a Olivův pivovar. 
Děkujeme všem za úžasné odpoled-
ne a těšíme se příští rok na Letov-
ském chmelení na viděnou.

Markéta HUPLÍKOVÁ, Lety

Na Maryšu do pražského Národního divadla vyrazily Holky v roz-
puku z Hlásné Třebaně. Moc jsme se na ten zážitek těšily. Maryša v
podání Pavly Beretové je zpočátku pubertální fracek, který hází
ksichty směrem hlediště, rockersky se nakrucuje, skoro vše odehra-
je ve spodním prádle. Ve druhé části se mění ve vyhaslou bytost.
Vávra není ani tyran, ani oběť, nejvíce mu vyšel sebelítostivý závěr.
Zato Francek je venkovská atrapa rockera s černou bundičkou a
brýlemi. V tomto  představení byly jen židle a pár lidí s maskami na
hlavě, které působily trošku bezradně, jakoby přišli z jiné planety.
Byla jsem dost zklamaná, tato až moc moderní verze mne vůbec
nezaujala. Divadlo bylo plné studentů, tak nevím, co si z předsta-
vení odnesli...               Text a foto Jitka ŠVECOVÁ, Hlásná Třebaň

Zadnotřebaňské nádraží díky dobrovolným příspěvkům rozkvetlo pro všechny

Maryša odehrála celé představení ve spodním prádle
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Navařík absolvoval Vysokou školu...
DOKONČENÍ ZE STRANY 1

Vždy to byl zážitek! Nadchla mě
provedení Macháčka, Lébla, Divad-
la v Dlouhé, rád vzpomínám na mír-
ně sentimentální verzi Pitínského.
Když jsme s Luckou Kukulovou hle-
dali hru, ve které by si zahrála půlka
vesnice, naskočili mi jako první.
Právě s Lucií Kukulovou jste utvo-
řili režijní tandem KUNA. Jak jste
si rozdělili role a kdo má právo po-
sledního slova?
V našem duu plním funkci pomoc-
ného režiséra. Lucka tvrdí, že jsem
srab, který jen nechce režírovat sám,
ale já to tak nevidím. Ona je báječná!
I když jsme na první pohled typolo-
gicky velmi podobní, tvrdé palice s
malým prostorem cuknout někam ji-
nam, zásadně se lišíme v přístupu ke
zkoušení. Lucka má silný cit pro de-
tail, já jsem spíše technicistní typ.
Záleží mi na tom, aby zkoušky odsý-
paly a aby každý věděl co, jak, kdy a
proč má dělat. To vše v reálném ča-
se. Lucka si dokáže hodinu hrát s tím,
jak na někoho ukázat fakáče. Hádá-
me se asi tolik, jak moc se máme
rádi, čili celkem dost. Bohužel nám
to někdy ujede i před herci... A - ano,
většinou se to týká toho, kdo má mít
poslední slovo.
Ve »furiantech« je spousta malých i
velkých herců, dohromady jste dali
divadelní orchestr. Daří se vám tuh-
le mnohohlavou partu ukočírovat?
Nemluvil bych o orchestru. Prvotní
nápad byl, že by každý z herců na
něco hrál. Ať už jen na vozembouch.
Částečně jsme naši představu napl-
nili tím, že představitel jedné z hlav-
ních rolí Saša Skutil hraje na trum-
petu, Richard Němec, jinak hostin-
ský Marek, na kytaru. Postupně jsme
na sebe nabalili i jiné muzikanty,
kteří ve hře plní »pouze« hudební
roli. Ale hrají zpaměti a do hry se
zapojují stejně, jako ostatní. Ukočí-
rovat tuhle pětatřicetihlavou partu
není jen tak. Neustále se musím ujiš-
ťovat, že je vše ok a že to nikomu
neleze na nervy víc, než je zdrávo.
Jací vlastně budu dobřichovičtí Na-
ši furianti - mají se poučení diváci
těšit, nebo bát? 
Neumím si představit, že bych šel do
divadla a předem se bál. Jdu se
kouknout na interpretaci toho či ono-
ho člověka, těším se třeba na to, jaké
nové téma našel ve starém textu.
Snažím se napojit na energii herců a
inscenátorů. Na divadle je kouzelná
oboustranná snaha, strach do divadla
nepatří... Naši Naši furianti budou
veselí, rychlí, hraví a srozumitelní.

Budou mít opravdickou pouť a pít
opravdické pivo. Budou hodně zpí-
vat a i když to nebude na první dob-
rou znát, budou se mít hodně rádi.
Nebojíte se naopak vy - že vás bu-
dou pamětníci srovnávat s legen-
dární inscenací »furiantů«, kterou
na sklonku 70. let minulého století s
herci Národního divadla nastudo-
val Miroslav Macháček?
Samozřejmě, že budou srovnávat, a
to je v pořádku. Ale tím se přece ne-
smaže naše stopa. Jen přibyde v pro-
storu jeden bod navíc.
Ty jsi hlavně muzikant. Na základě
čeho jsi vybíral skladby, které ve va-
ší inscenaci zazní?
Vzhledem k tomu, že jsme se roz-
hodli inscenovat furianty bez folk-
lorních pentliček, lidové písně nepři-
cházely v úvahu. Naopak nás velmi
pobavila myšlenka předělat klasické
zábavové hity 80. let do lidového ka-
bátku. Pankáči, bigbíťáci, furianti,
jedna množina. Zatím mám pocit, že
to funguje moc dobře. Ke každé pís-
ni máme klíč k situaci, v níž se právě

nachází. Většina herců to po půl roce
zkoušení již pochopila, doufáme, že
divák bude o chlup rychlejší.
První červnovou sobotu jsi na finá-
le ZUŠ Open 2023 dirigoval obří tě-
leso složené z orchestrů a sborů ně-
kolika »zušek« z celé republiky - viz
Na pódiu.... Jak se ti podařilo secvi-
čit a »ovládnout« tak obrovský a -
co se místa působení jeho jednotli-
vých částí týče - nesourodý kolos?
S rozšířeným orchestrem jsme pár
zkoušek měli. Hostující hráči byli
precizně připravení, dopředu jsem
jim vyrobil pracovní nahrávku, aby
se orientovali v tempech a ve formě.
Větší vítr jsem měl z pěveckých sbo-
rů, se kterými byla naplánovaná je-
diná zkouška v den koncertu. Hru-
bým odhadem bylo na pódiu přes
250 zpěváků z Kutné Hory, Berouna,
Jihlavy, Olomouce a samozřejmě z
Dobřichovic. Vše šlo až zázračně
hladce. Ujasnili jsme si pár dlouhých
i krátkých slabik v textu a bylo to.
Jak sis to ve fraku, bílém triku i
bílých ponožkách užil?

Ty bílé ponožky! Rád si beru na taj-
ňáka do obleku nebo do fraku veselé
ponožky. Většinou si toho nikdo ne-
všimne a já mám pak vítězný pocit z
dobře odvedené revolty. Jenže tento-
krát se mi kalhoty zasekly o svítivě
bílou ponožku těsně před tím, než
jsem šel na pódium. Snažil jsem se o
nápravu, ale když na tebe míří kame-
ry, už toho moc nezmůžeš. Nechtěně
jsem tím přikrmil mýtus o avantgar-
distovi Navaříkovi.
V premiéře také zazněla kantáta
Slavnost na hradě Karlíku. Jaký to
byl pocit dirigovat v tomto »vzneše-
ném« prostředí a před televizními
kamerami skladbu speciálně zkom-
ponovanou k dvacátým narozeni-
nám »tvé« ZUŠ Dobřichovice?
S myšlenkou nechat si napsat něja-
kou skladbu přímo pro dobřichovic-
kou hudebku jsme si se zástupkyní
ředitelky ZUŠ Dobřichovice Evžou
Koblížkovou pohrávali delší dobu.
Letos nám to tedy vyšlo jako dárek k
narozeninám. Oslovili jsme Jarosla-
va Pelikána, Eduarda Doušu a Zdeň-
ku Košnarovou, aby napsali cokoliv.
Kromě specifického obsazení or-
chestru jsme je nijak nelimitovali.
Vznikly tři naprosto odlišné skladby,
z nichž Slavnost na hradě Karlíku je
mezi hráči suverénně nejoblíbenější.
Asi tím, že je to takový středověký
orchestrální bigbít. Dirigovat něco v
premiéře a s autorem za zády je vž-
dycky vošajstlich. Ale pánové si, zdá
se, nestěžovali, takže za mě dobrý.
Plánujete kantátu spojenou s naším
regionem uvést i při jiné příležitosti?
Oslavy výročí dobřichovické hudeb-
ky vyvrcholí 15. 11. koncertem v
pražském Rudolfinu, na kterém za-
zní všechny tři »kantáty«. Srdečně
zvu čtenáře Našich novin a slibuju,
že si pořádně natáhnu ponožky.
A co plánuje KUNA? Hádám, že
vaše kooperace s poslední reprízou
Našich furiantů neskončí…
KUNA nikdy neskončí! Když se oh-
lédnu, kolik představení jsme s Luc-
kou Kukulovou už udělali a - nápadů
stále neubývá! Po furiantech se ne-
budeme chtít pár týdnů vidět, ale pak
se nám začne stýskat a začne to na-
novo.                        Miloslav FRÝDL

V sobotu 3. června symbolicky vy-
vrcholil letošní ročník celostátního
festivalu základních uměleckých
škol ZUŠ OPEN. V rámci celoden-
ního - a pořádně nabitého - progra-
mu ve Valdštejnské zahradě Senátu
Parlamentu ČR vystoupil od 19.00
hodin na závěrečném večerním kon-
certě orchestr a sbor ZUŠ Dobřicho-
vice řízený Dušanem Navaříkem (na
snímku). 
Dobřichovičtí spolu s organizátory
festivalu přizvali ke spolupráci sbo-
ry z různých koutů naší republiky a
hudebníky z několika pražských
ZUŠ a ZUŠ Řevnice. Celkem se na
pódiu spolu s nimi sešlo přes 200

mladých umělců. V premiéře zazně-
ly dvě kantáty soudobých hudebních
skladatelů - Školní kolotoč Eduarda
Douši a Slavnost na hradě Karlíku
Jaroslava Pelikána. Obě skladby slo-
žili autoři speciálně pro ZUŠ Dob-
řichovice, při příležitosti  letošního
20. výročí založení školy. 
Oslava základního uměleckého
školství se vydařila se vším, co k ní
patří, včetně krásného slunečného
počasí. Pro všechny zúčastněné mla-
dé hudebníky to byla mimořádná
zkušenost i příležitost a pro přítom-
né posluchače radost z krásné hud-
by.           Eugenie KOBLÍŽKOVÁ,
Foto ARCHIV             Dobřichovice

Naši furianti
Klasické drama se zpěvy Ladislava
Stroupežnického. Hrají DDS a Ku-
kadýlko na nádvoří zámku v Dobři-
chovicích 22., 23., 25. a 29. 6., 1. a
2. 7. od 20.00; www.divadlodds.cz

Na pódiu ve Valdštejnské zahradě se sešlo přes dvě stě mladých umělců

Dušan Navařík v letošní Velikonoční hře. Foto ARCHIV
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Dveře byly otevřené, zněla celá ulice...
NA MINIMIXU V ŘEVNICKÉM DŘEVÁKU ZAHRÁLO NĚKOLIK KAPEL I ABSOLVENTI MÍSTNÍ ZUŠ

Roztočená kola našeho kulturního
života začínají pomalinku zpomalo-
vat s každou koncertní, výstavní, ta-
neční, divadelní akcí se blížíme do
pomyslného konce letošního školní-
ho roku. Jedno ze setkání se konalo
ve Skladu13/Dřeváku na nádraží v
Řevnicích. Na druhém ročníku MI-
NIMIXu místní ZUŠky se představi-
li absolventi Vít Němeček na saxo-
fon, Mikuláš Růžička na bicí a Ta-
deáš Vávra na kytaru, všechny škol-

ní kapely 60 Fingers, Scream of Not-
hing, LES a MayBee Band, skvělý
soubor příčných fléten a další. Přálo
nám i počasí, které atmosféru ještě
umocnilo. Kolemjdoucí z vlaku se

zastavovali, dveře byly dokořán ote-
vřené, prostě zněla celá ulice. Tatín-
kům koncert zpříjemnil místní pivo-
var Psychovar. Jsme rádi, že může-
me podporovat mladou začínající

generaci hudebníků, a vytvářet jim
inspirativní zázemí, třeba v podobě
komorního minifestivalu.

Ivana JUNKOVÁ, ZUŠ Řevnice

Kina v okolí
KINO ŘEVNICE
14. 6. 20.00 NÁROD VELRYB 
16. 6. 17.00 MALÁ MOŘSKÁ VÍLA 
16. 6. 20.00 NOVÁ HRAČKA 
17. 6. a 24. 6. 15.30 (So 16.00) MEZI
ŽIVLY 
17. 6. 17.30 FLASH 
17. 6. 20.00 O MALÝCH VĚCECH 
17. 6. 21.30 DĚTI NAGANA (letní kino
Lety)
21. 6. 20.00 ALIBI NA KLÍČ: DEN D
23. 6. 17.30 SUPRÁKOVI 
23. 6. 20.00 NIC VE ZLÝM 
24. 6. a 28. 6. 20.00 ASTEROID CITY 

KINO LITEŇ
Kino bude znovu otevřeno po re-
konstrukci, pravděpodobně až v
příštím roce. (vš)

MĚSTSKÉ KINO BEROUN
13. 6. a 22. 6. 17.30 (Čt 15.30) SUPER
MARIO BROS. VE FILMU 
13. 6. 20.00 PAPPA MIA 
14. 6. a 25. 6. 17.30 (Ne 18.30) VILLA
LUCIA 
14. 6. 20.00 KOSTLIVEC 
15. 6. 15.30 ŽIVOT PRO SAMOUKY
15. 6. a 21. 6. 18.30 (St 20.00) AMERIC-
KÁ SPRAVEDLNOST 
16. 6. a 24. 6. 17.30 (So 15.00) SPIDER
MAN: NAPŘÍČ PARALELNÍMI SVĚTY
16. 6. a 24. 6. 20.00 (So 17.30) TRANS-
FORMERS: PROBUZENÍ MONSTER
17. 6., 23. 6. a 25. 6. 15.00 (Pá 17.30)
MEZI ŽIVLY 
17. 6. a 20. 6. 17.30 STRÁŽCI GALA-
XIE: VOLUME 3 (So 3D) 
17. 6., 21. 6., 23. 6. a 27. 6. 17.30 (So
20.15, Pá 20.00) FLASH 
18. 6. 15.00 SUPRÁKOVI 
18. 6. 18.30 MUŽ, KTERÝ STÁL V
CESTĚ 
19. 6. 17.30 MALÁ MOŘSKÁ VÍLA 
19. 6. 20.00 RYCHLE A ZBĚSILE 10 
20. 6. a 26. 6. 20.15 (Po 17.30) ALIBI
NA KLÍČ: DEN D 
22. 6. a 28. 6. 18.30 (St 20.00) ASTERO-
ID CITY 
24. i 28. 6. 20.00 (St 17.30) NIC VE ZLÝM
26. 6. 20.00 AFTERSUN  

KINO RADOTÍN
14. 6. 20.00 TRANSFORMERS: PRO-
BUZENÍ MONSTER 
15. 6. 17.00 ŽIVOT PRO SAMOUKY
15. 6. 20.00 AMERICKÁ SPRAVEDLNOST
16. 6. a 23. 6. 17.00 MEZI ŽIVLY 
16. 6. 20.00 ALIBI NA KLÍČ: DEN D 
17. 6. 17.00 ŽIVOT KOTĚTE 
17. 6. 20.00 BUĎ CHLAP 
18. 6. 17.00 TITINA, PSÍ POLÁRNICE
18. 6. 20.00 PŘÍSLIB ÚSVITU 
21. 6. 20.00 FLASH 
22. 6. 17.00 VILLA LUCIA 
22. 6. 20.00 ASTEROID CITY 
23. 6. 20.00 MUŽ, KTERÝ STÁL V
CESTĚ 
24. 6. 17.00 MALÁ MOŘSKÁ VÍLA 
24. 6. 20.00 ZNOVU SE ZAMILOVAT
25. 6. 17.00 SUPRÁKOVI 
25. 6. 20.00 JÍT KRÁST KONĚ 
28. 6. 20.00 FALCON LAKE

KINO CLUB ČERNOŠICE
Kino nehraje. (vš)

Tipy NN
* Písně Vládi Mišíka a Michala Pro-
kopa i balady Spirituál kvintetu
představí 13. 6. od 19.30 na nádvoří
zámku  v Dobřichovicích Jan Hrubý
a trio.             Andrea SVITÁKOVÁ
* Kamil Střihavka & The Leaders
Acoustic Band vystoupí 15. 6. od
16.30 v lomu Velká Amerika. Na
úvod koncertu akusticky zahrají Mi-
chal Skořepa, Jan Lichtenberg a Lu-
boš Samek. Vstupné 790 Kč.     (icb)
* Pohádku Kouzelný slon uvede
15. 6. od 18.00 v zahradě Muzea
berounské keramiky v Berouně Dře-
věné divadlo. (mkc)
* Hraní v podhradí hostí 16. červ-
na. od 17.30 restaurace Koruna v
Karlštejně. (zmk)
* Jazzový trumpetista Laco Deczi
zahraje 16. 6. od 20.00 v řevnickém
kempu. Vstupné 420/500 Kč. (ubi)
* Kapela Timudej koncertuje 16. 6.
od 20.00 na venkovním pódiu Clubu
Kino v Černošicích. Uslyšíte bal-
kánské rytmy, sambu, electro swing
i přímočarý pop. (vš)
* Muzikál Šíleně smutná princezna
v podání dětské muziky Notičky bu-
de k vidění 16. - 18. 6. od 19.00 (v
neděli od 17.00) v řevnickém Les-
ním divadle. Vstupenky za 150 a
100 Kč je možné objednat na len-
ka.noticky@seznam.cz.              (pef)
* Rocková skupina NaBeat koncer-
tuje 17. 6. od 18.00 v Klubu U Zá-
vor v Karlštejně. (ap)
* Hudební pohádku Honza málem
králem uvede 18. 6. od 18.00 v Am-
fiteátru u ZŠ Černošice Divadelní
společnost Natalie Venturové. (zmč)
* Ivu Pazderkovou, Eriku Horkou,
Botox, Beat Sesters aj. nabízí Nána-
náměstí fest, který se koná 20. 6. od
15.00 na Husově náměstí v Berou-
ně. (icb)
* Britská skupina The Zac Schulze
Gang z Gillinghamu zahraje směs
blues, rocku a coververzí 21. 6. od
20.00 v Clubu Kino Černošice.   (vš)
* Jazzovou kapelu Steve »Big
Man« Clayton Band si můžete po-
slechnout 23. 6. od 19.00 v černo-
šickém Clubu Kino. (vš)
* Mezinárodní kapelu Kristína &
The Freedees založenou slovenskou
zpěvačkou Kristínou Zakuciovou a
portugalským kytaristou Miguelem
Nunesem můžete slyšet 24. 6. od
18.00 v bistru Karlštejn 34.       (zuč)
* Interaktivní hudební show pro
děti Mouchy v podání Bzů a Mou
mohou vaše děti navštívit 25. 6. v
Clubu Kino Černošice. (vš)
* Výstavu nejen pro fanoušky gene-
alogie nazvanou Krok za krokem za
našimi (slavnými) předky pořádá do
30. 6. Státní okresní archiv Praha-
západ se sídlem v Dobřichovicích.
Otevřeno pondělí, středa a čtvrtek 9-
17.00, vstup zdarma.                     (kp)
* Výstava výtvarného kroužku Ar-
teradky v areálu dobřichovického
zámku  potrvá do 1. 7., otevřeno je
denně od 10 do 18.00.                   (as)
* Výstava obrazů Tomáše Bíma
nazvaná Z ateliéru je do 14. 7. k vi-
dění v dobřichovické galerii Bimbar
lounge. (tob)

Přestože v Řevnicích vystupovali už
potřetí, stejně celý amfiteátr patřil
jen jim. Tvorba Dubiozy není žádná
velká věda, o hudebním vývoji ne-
může být řeč. A proč taky? Je v pod-
statě jedno, jestli zazněly písničky
z nejnovější desky nebo deset let
staré věci. Jednoduché melodie, bal-
kánský temperament a velká dávka
sympatií, to je to, s čím Dubioza
pracuje a co z ní dělá vlastně ideální
festivalovou kapelu.
Sobota se až na výjimky s tvrďáky
Cocotte Minute a John Wolfhooker
nesla spíše v klidnějším duchu. Na
menším pódiu bavil Vojtaano. Pří-
jemným žánrovým zpestřením byl
rapper Rest, na kterém bylo vidět,
jak byl vřelým přijetím spíše rocko-
vějšího publika mile překvapen.
Zasněnou atmosféru navodil první
z vrcholů dne, izraelští Lola Marsh,
kteří na festivalu vystoupili poprvé.
Komorní amfiteátr jim sluší víc než
velká pódia. Nešlo o žádné vypalo-
vačky, ale poctivou, hřejivou muzi-
ku, s opravdu příjemným vokálem
zpěvačky Yael Shoshany Cohen. Ta

si všechny přihlížející omotala ko-
lem prstu a naučila je chytlavé po-
pěvky ze svých písní. Kapela byla
nebývale sehraná, oproti jiným ka-
pelám opravdu o level výš.
A protože nic není dokonalé, kvůli
náhlé nemoci zpěváka se program
musel obejít bez německých Itchy.
Tato zpráva s sebou přinesla velké
mrzení, které nakonec přebolelo,
když jejich méně známí kamarádi
z Green Frog Feet s radostí přijali
možnost zahrát si na větším jevišti.
Nejen za odvahu je publikum odmě-
nilo skvělou interakcí a bouřlivým
aplausem. Kouzlem nechtěného tak
bylo postaráno o jeden z nejhezčích
momentů celého víkendu.
Rockový Slunovrat není festivalem
pro masy. Nemůže a ani nechce kon-
kurovat akcím pro desetitisíce lidí.
Ale díky tomu, v jak útulném pro-
středí se koná, a takřka rodinné at-
mosféře, je příjemnou festivalovou
alternativou. Nezbývá než se těšit na
další ročník.    Kryštof CHVOJKA, 

Rockový Slunovrat
Foto Tomáš HEJLEK

VE DŘEVÁKU. Kytaristé na řevnickém Minimixu.     Foto Josef M. JUNEK

Sázka na balkánský temperament... 
DOKONČENÍ ZE STRANY 1

Na Portě vystoupí Krajčo, Hlas, Křesťan i Bende
Řevnice - Již popatnácté se sejdou příznivci folk a country v Lesním diva-
dle Řevnice, aby zažili jedinečnou atmosféru 57. festivalu Porta. Letos se
koná 23. až 25. 6. a jako každý rok na ni dorazí mnoho zajímavých hostů.
Na úvod vystoupí v pátek od 17.00 zpěvák Richard Krajčo s kytarou a s
trumpetistou. Následovat bude Nová sekce, Ivan Hlas trio a Samson a parta.
Během víkendu se můžete těšit na mnoho dalších interpretů: zazpívají Ro-
bert Křesťan a Trapeři, Petr Bende a dětský sbor Notičky, Rangers - Plavci,
Isara, Nerez a Lucia, Jiří Krhut, Lenka Slabá a Triolla, vítěz Porty 2022
VeHiBa a Vítěz kytarové soutěže SAI. Hlavní role budou ale patřit čtrnácti
soutěžícím, kteří do finále postoupili z oblastních kol. Ti budou mít vyhra-
zený čas v pátek a v sobotu. Pro soutěžní kapely i pro diváky jsou připra-
veny zajímavé ceny a samozřejmě bude u stánků mnoho dobrot. 
Další info na webu www.porta-festival.cz.               Lucie HOCHMALOVÁ
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Účast veliká, nálada znamenitá
VE VŠERADICÍCH SE KONAL FOLKLORNÍ FESTIVAL STAROČESKÉ MÁJE

Aktuální informace ze Všeradic a okolí 6/2023 (377)

V PRŮVODU. Krojovaná chasa před slavnostním zahájením Staročeských májů. Foto Ondřej SILBERNÁGL

Hasičky nevyhrály, ale
užily si spoustu legrace
Sobotu 3. června strávili všeradičtí
hasiči v Chyňavě, kde se konalo ok-
resní kolo soutěže v požárním sportu
pro muže, ženy a dorost.
Už v brzkých ranních hodinách bylo
potřeba naložit potřebné vybavení,
abychom se včas dostávili k registra-
ci, která byla naplánovaná od 8 ho-
din. Po poradě vedoucích družstev a
společné snídani jsme se zúčastnili
slavnostního nástupu, na němž pár
slov pronesli vedoucí pracovníci
OSH Beroun i zástupci zastupitelst-
va a SDH Chyňava.
Naší obec na okresní soutěži repre-
zentovalo pouze družstvo žen. Muži
se ze svého okrsku neprobojovali, a
tak nás jeli podpořit alespoň jako
technická četa, řidiči, trenéři, fotog-
rafové i fanoušci. (Dokončení na str. 6)

V sobotu 20. května se ve Všeradi-
cích již tradičně uskutečnil pobe-
rounský folklorní festival Staro-
české máje. 
Ve 13 hodin zahájila akci staropraž-
ská kapela Třehusk. Následoval prů-
vod dětí místní mateřské školy, vše-
radické Mladé chasy a žen za dopro-
vodu kapely Skalanka. Starosta
Martin Šebek udělil právo k pořádá-
ní Májů, čímž byl kulturní program
oficiálně zahájen. 
Nejvíce očekávanou častí bylo vy-
stoupení dětí z místní školky, které
se velmi povedlo. Následovala vše-
radická Mladá chasa s ženami, kteří
dohromady zatančili Českou bese-
du. Dechová kapela Skalanka spolu

s mladými májovníky vyrazili na
obchůzku po obci, aby sezvali míst-
ní občany. Program byl opravdu na-
bitý, během celého odpoledne nabí-
dl jak taneční, tak hudební vystoupe-
ní. Po večerní besedě měly ženy při-
pravené zábavné překvapení v podo-
bě tance Trnky brnky, čímž pobavily
všechny přítomné. 
„Účast byla veliká a nálada zname-
nitá. Počasí nám také velmi přálo.
Ráda bych poděkovala obci, míst-
ním ženám za odvahu, Petře Secové
i Ondrovi Silbernáglovi za pomoc
při přípravách. Máme radost, jak se
akce povedla,“ zhodnotila festival
zastupitelka a hlavní organizátorka
Miroslava Suchá. V závěru večera si

přítomní užívali poslechu i tance za
doprovodu švihovské Skalanky.
Jaroslava HADŽIOSMANOVIČ,

Všeradice

Pokud jde o kulturu,
rozhodně se nenudíme
Vážení spoluobčané, vítám vás do
přicházejícího léta. 
Když zhodnotím kulturní život v ob-
ci, musím s radostí uznat, že se ne-
nudíme. V minulém měsíci jsme si
mohli užít obcí organizované Staro-
české máje. Ještě jednou děkuji mla-
dým majovníkům, všeradickým že-
nám, mateřské škole, hasičům i všem
dobrovolníkům, kteří připravili krás-
né vystoupení či pomáhali jinak. Za-
čátek června se pro změnu nesl ve
znamení dětí. Místní spolky pro ně
připravily velice zajímavé aktivity
po celý víkend. Velice rád bych vy-
píchl a poděkoval za spolupráci me-
zi fotbalisty, komunitním centrem a
zahrádkáři, kteří společně pomohli
přinést radost mnoha dětem. Mezi-
generační fungování občanů je cíl,
kterého jsme si přáli dosáhnout.
Všechny srdečně zvu na veřejné za-
sedání, které se bude konat 29. červ-
na od 19.00 v sále hostince Na Růž-
ku. Přijďte se zapojit do dění v obci.

Martin ŠEBEK, starosta Všeradic

Děti stvořily Golema
V pátek 2. června otevřela své dveře
bývala synagoga ve Všeradicích,
která je nyní kostelem ve správě
Církve československé husitské v
Hostomicích. 
„Nádherné setkání s Tobiášem Smo-
líkem, autorem knihy Cha, cha, chá,
zasmál se Mordechaj. Děti z MŠ
Všeradice nejen, že namalovaly ob-
rázky k Noci kostelů, ale navrhly
samy i svého umělého člověka - Go-
lema. Udivily nás svými znalostmi a
odnesly si nové poznatky z židovské
historie,“ říká tmaňská farářka Jana
Šmardová. Přednáška s názvem
Mohou být židovské dějiny veselé?
začala v 16.30 a zavedla  poslucha-
če do historie židovského národa.
„Děkujeme všem zúčastněným,
Obci Všeradice, MŠ Všeradice, Ko-
munitnímu centru Krápníček i dal-
ším dobrovolníkům za pomoc s při-
pravou,“ dodává farářka. 
Bohoslužebný život bude v bývalé
synagoze, dnes kostelíku Církve
československé husitské ve Všera-
dicích, obnoven. V plánu jsou jak
husitské bohoslužby, tak i setkávání
dětí. Do konce června je v kostelíku
také instalována výstava o židovské
historii, kterou si můžete prohléd-
nout po bohoslužbách. Termíny a
bližší informace budou zveřejněny
na webových stránkách obce. 
Jaroslava HADŽIOSMANOVIČ,

Všeradice

Rozmanitý dětský den si užily děti v
sobotu 3. 6. ve Všeradicích. Od 14
hodin na fotbalovém hřišti připravi-
li fotbalisti společně s komunitním
centrem krásné odpoledne plné zá-
bavy. Přišlo na sto dětí.
„Jsme velice rádi, že se akce poved-
la. Rád bych poděkoval obci Všera-
dice a komunitnímu centru za pod-
poru a spolupráci,“ říká jeden z or-
ganizátorů Stanislav Šebek.
Pro děti byl připraven různorodý
program. První, co měly absolvovat,
bylo 8 stanovišť, za která získávaly
odměnu. Jednotlivé úkoly byly la-
děny sportovně i edukativně. Vel-
kým lákadlem byli psi a stanoviště
plné canisterapie. Po splnění úkolů a
vyzvednutí odměn bylo možné si
upéct buřty, vydovádět se ve skáka-
cích hradech, nechat si namalovat

obličej a nebo vypískovat obrázky
či vybarvit tašky. Děkujeme manže-
lům Bábelovým za nákup těchto
tašek. Malí umělci si vytvořili nád-
herná díla a odnesli si je díky tomu-

to daru domů. Odpoledne bylo nabi-
té zážitky, radostí a setkáním rodin.
Jaroslava HADŽIOSMANOVIČ,

Všeradice
Foto Veronika VOtAVOVá

Fotbalisti s komunitním centrem nabídli různorodý program
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Malí keramici vyráběli dekorace do zahrady, velcí pítka pro ptáčky

Na konci kamínkové stezky bude čekat překvapení

V neděli 4. 6. přivítaly Všeradice
pražský divadelní soubor KaKá s
dětským loutkovým představením
Rychlé šípy. Atmosféra byla veselá,
na šedesát dětí se bavilo. Akce byla
součástí víkendu pro děti, který při-
pravily spolky FK Všeradice 1932 a
Komunitní centrum Krápníček pod
laskavou záštitou obce. 
Akci v bývalé synagoze zahájil Jan
Jícha povídáním o významném vše-
radickém rodákovi Aaronovi Polla-
kovi. Následovala divadelní produk-
ce, po níž se mohly děti s rodiči
vydat na cestu za dobrodružstvím
protkanou tématikou Rychlých šípů.
Účastníci se učili poznávat stopy
zvířat, luštili Morseovu abecedu, lo-
vili předměty, které nepatří do řeky,
učili se vázat uzle a bádali nad hla-
volamy. Cesta končila v komunitním
centru, kde dostali pamětní medaile,
diplom a odměnu za splnění úkolů.
„Myslím, že se den vydařil. Je krás-
né pozorovat radost v očích našich
nejmenších. Úkoly jsme připravili
tak, aby se zabavily děti malé i ty
větší ,“ uvedla jedna z organizátorek
Tereza Aulická. 
V komunitním centru byl také při-
chystaný dinosauří fotokoutek a sád-
rové odlitky, které si děti vymalová-

valy. K dispozici bylo několik des-
kových her, které si zájemci mohli
vyzkoušet. „Akce měla úspěch, má-
me obrovskou radost. Připravili jsme
také nabídku kroužků pro příští škol-
ní rok. Některé kurzy už jsou více
jak z půlky obsazené. V případě záj-
mu budou k dispozici na našich face-
bookových stránkách a stránkách
obce,“ vysvětluje Zuzka Pouzová. 
Děkujeme dobrovolníkům, kteří
nám pomáhali. Panu Mičunkovi za
úžasné hudební představení, paní
Obořilové i jejím vnučkám, paní
Kostlivé, Martě Maděrové, Terezce
Biskupové, Rozárce Lilkové za na-
sazení a pomoc na stanovištích.
Jaroslava HADŽIOSMANOVIČ,

VšeradiceDivadlo KaKá s představením Rychlé šípy.        Foto Veronika VOTAVOVá

Během dubna a května se pod zášti-
tou všeradického hasičského sboru
konaly první lekce tvoření z kera-
mické hlíny pro děti i dospělé. Byl o
ně tak velký zájem, že byly obsaze-
ny během pár dnů.
Nejprve se do výroby keramiky pus-
tily děti starší 5 let, kterým s výro-
bou pomáhali rodiče. Malí umělci
pod vedením milé, empatické a ener-
gické Simony Ciprianové během 60
minut vytvořili dekorace do zahrady
v podobě různých zápichů (květin,
srdíček, kočiček apod.) či závěsných
ptáčků a motýlů. Během další hodi-
ny vypálené výrobky děti vyzdobily
barvami. Kluci i holky byli z tvoření
unešení, stejně jako Simča. 
„Jsem nadšená! Děti byly skvělé a

každé jiné. Někdo se soustředil na
detail, někdo zas potřeboval stihnout
výrobky pro všechny babičky a tetič-
ky,“ hodnotí kurz Simona.
Dva podvečery pak místnost v blíz-
kosti knihovny Všerad obsadily že-
ny. Ty vytvářely pítka pro ptáčky
různých tvarů a velikostí. Odekoro-
vány byly plastikami ptáků, rybek či
želviček, mušlemi i dalšími přírodní-
mi motivy. Díla po prvním výpalu
tucet dam oglazoval a doplnil o skle-
něné střepy, které imitují vodní hla-
dinu. „Mnohokrát děkuji SDH Vše-
radice v čele s Bohumilem Stibalem
za obrovskou podporu při realizaci
těchto kurzů,“ uzavírá Simča.
Text a foto Ivana NÁJEMNÍKOVÁ,

SDH Všeradice

Srdečně zvu všechny rodiny s dětmi ze Všeradic a
přilehlého okolí na další ročník kamínkové stezky
plné pohádek. Stezka je určena nejen pro kamín-
kové nadšence, ale také pro milovníky dobrodruž-
ství. Dala jsem si opravdu záležet a troufám si
říct, že to bude jedna z nejhezčích akcí, které pro
vás připravuji! Cesta bude vyzdobena pohádko-
vými postavičkami, různými úkoly a hádankami.
Jednou z novinek bude kartička k vyplnění, díky
které se dostanete ke sladké odměně. Na konci do-
brodružné procházky bude pro děti připravené

posezení a kamínkové omalovánky, ale to není
vše! Úplný konec této stezky je tajný a bude ob-
rovským překvapením pro všechny děti, které se
na ni vydají! Neváhejte a přijďte kdykoliv od 10.
do 24. 7. na adresu Všeradice 144, kde bude u
vchodu volně přístupná mapa se zmíněnými kar-
tičkami, ale také kasička na dobrovolný příspěvek
- tato akce není nikým sponzorována. Trasa pove-
de lesem, tudíž je vhodná i pro kočárky. S sebou
nezapomeňte dobrou náladu, tužku a fixy. 

Simona cIprIANOVá, Všeradice

Včelaři připravili premiérový Den otevřených úlů

Divadlo KaKá hrálo o Rychlých šípech
PO PŘEDSTAVENÍ ČEKALA ÚČASTNÍKY CESTA ZA DOBRODRUŽSTVÍM I ZÁBAVA V KOMUNITNÍM CENTRU

Hasičky nevyhrály, ale...
(Dokončení ze strany 5)
Družstva žen změřila síly v požárním útoku a šta-
fetě 4x100 metrů s překážkami. V této disciplíně
se objevil výstup na domeček, přeskok bariéry,
překonání kladiny či přenášení hasicího přístroje.
»Osudnou« se nám stala nepřesně spojená stužka
i dosažený čas. V požárním útoku nás zase zasko-
čily nástřikové terče. Vzhledem k tomu, že někte-
ré soutěžící působí v týmu jen krátce, jsme si
snad ostudu neudělali. Ačkoliv tedy náš výkon
stačil pouze na 11. místo, neodjížděli jsme domů
zklamaní, jelikož jsme zde načerpali mnoho cen-
ných zkušeností, okoukli jsme, jak to dělají týmy,
které postoupily do krajského kola, a užili si spo-
lečně krásné chvíle a spoustu legrace.

Ivana NÁJEMNÍKOVÁ, SDH Všeradice
Foto Lukáš TESAřÍK

V pátek 19. 5. se ve Všeradicích pod záštitou místního
komunitního centra Krápníček konal první ročník Dne
otevřených úlů. Tři místní včelaři připravili zajímavé po-
vídání o včelách i jejich přínosech pro lidstvo doprováze-
né prohlídkou úlů. Počasí nám, bohužel, nepřálo, nemoh-
li jsme včelstva úplně otevřít. Byla však připravena pro-
hlídka prázdných úlů a na včelstva se zájemci podívali
přes skleněné průhledy a fólie. To zajímalo především dě-
ti, které program nadchnul. „Překvapilo nás, kolik detai-
lů děti o včelách věděly,“ uvedl Stanislav Maděra. Velký

zájem byl o přednášku včelaře Rudolfa Vanka. Přišli i
včelaři z ostatních spolků. „Od roku 2018 se slaví 20.
květen jako Světový den včel - 20. 5. 1734 se narodil
Anton Janša, jeden z nejuznávanějších slovinských vče-
lařů, který vyučoval včelařství na pozvání Marie Terezie,“
sdělil včelař Rudolf s tím, že květen je pro včelaře nejdů-
ležitější měsíc - vše je v rozkvětu a včely mají napilno.
Odpoledne se vydařilo, potěšil nás velký zájem o včela-
ření. Organizátoři přislíbili druhý ročník, budeme doufat
v lepší počasí.      Jiří HADŽIOSMANOVIČ, Všeradice

V sobotu 27. května vyrazila v 8 hodin místní or-
ganizace zahrádkářů na obvyklý jarní zájezd. Cí-
lem výpravy byla návštěva zámku Veltrusy i při-
lehlého parku a také arboretum ve Všenorech.
„Zájezd byl velice poklidný, myslím, že jsme si
ho všichni užili. Účastníci ocenili zámek a velký
obdiv vzbudilo všenorské arboretum - určitě stojí
za návštěvu ,jelikož je jako botanická zahrada,“
popsala výlet Eva Mičunková, členka místní or-
ganizace zahrádkářů.

Jaroslava HADŽIOSMANOVIČ, Všeradice
Foto Ivana KAclOVá

Zahrádkáři obdivovali zámek, park i arboretum
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V neděli 21. 5. se v areálu bývalého
učiliště v Litni konal Májový jar-
mark - viz výše. Moc děkuji všem,
kteří za jeho uspořádáním stáli. Pří-
pravy jednoduché nebyly, ale vše zv-
ládli na výbornou!
• Promítání v Kině Liteň je přeruše-
no z důvodu rekonstrukce.
• Od 1.7. bude mimo provoz poboč-
ka České pošty v Litni. Dočasně bu-
de přemístěna do Zadní Třebaně.
• V souvislosti s rekonstrukcí kina
bude omezeno parkování na parko-
višti před kinem a pravděpodobně i
uzavřeno přilehlé dětské hřiště.
• Dle plánu se konal svoz velkoobje-
mového odpadu a sběr šrotu, pořáda-
ný liteňskými dobrovolnými hasiči.
Pozitivně hodnotíme to, že odpadu
bylo výrazně menší množství než
v předchozích letech.
• Žádáme občany o ukázněnost při
užívání kontejnerů na papír, zejména

respektovat to, že krabice  je nutno
před vhozením do kontejneru sešláp-
nout, nikoli vhodit celé, či dokonce
je jen pohodit na zem u kontejneru!
• Poplatek za likvidaci odpadu je
splatný do 30. 6. Poplatek je možné
zaplatit bezhotovostním bankovním
převodem nebo složením na bankov-
ní účet číslo: 156884703/ 0300 vede-
ný u ČSOB či 123-242580247/ 0100
vedený u KB, hotově nebo platební
kartou na radnici městyse Liteň. Va-
riabilní symbol je čp./ev.č. /parcelní
číslo nemovitosti.
• Do sportovních hal hledáme bri-
gádníky na obsluhu recepce, posi-
lovny i sauny v odpoledních a večer-
ních hodinách. Zájemci, prosím,
kontaktujte vedení městyse Liteň na
emailu: podatelna@mestysliten.cz
nebo telefonicky na č.: 311 684 121.
• Dne 10. 6. se na radnici městyse
konalo vítání občánků. Drazí souse-

dé, pokračujte, milujte se a množte
se...
• Sbírka na opravu kaple sv. Jana
Nepomuckého pokračuje. Podařilo
se nám vybrat 138 173 Kč, do pot-
řebných 200 000 chybí necelých 62
tisíc Kč. Věříme, že se nám to spo-
lečně podaří! Budeme vděčni za
jakýkoli další příspěvek, který mů-
žete poslat na účet 296542174/0300.
Přispět můžete i platbou pomocí QR
kódu, více viz webové stránky obce:
Sbírka na opravu kaple sv. Jana Ne-
pomuckého pokračuje. Dary vyšší
než 1000 Kč si můžete odečíst od
daňového základu, rádi vám na po-
žádání vystavíme darovací smlouvu.
Městys Liteň je vděčný za každý,
byť sebemenší příspěvek, a pře-
dem všem děkuje za podporu!
• Poslední předprázdninové veřejné
zasedání Zastupitelstva městyse Li-
teň se uskuteční 15. června. Poté se

zastupitelé sejdou až v září.
• Městys Liteň ve spolupráci s fir-
mou Optimal Energy pořádá 29. 6.
od 17.00 besedu na téma: Dotace pro
majitele rodinných domů na solární
systém pro ohřev vody, jak získat
90.000 Kč v rámci programu dotací
Nová zelená úsporám Light – Nová
zelená úsporám (novazelenauspo-
ram.cz). Beseda se koná v zasedací
místnosti radnice Liteň, určena je
především seniorům.
• Tenisový klub Liteň navázal spolu-
práci s trenéry Sportclub Řevnice -
tréninky našich nejmenších před-
školních dětiček se konají na liteň-
ském tenisovém kurtu. Zájem ze st-
rany rodičů nás velmi těší, stále je
možné se přijít podívat, vyzkoušet
tréninkovou hodinu a dítě přihlásit.
Kontakt: info@sportclubrevnice.cz.
Hezký den všem!

Tomáš JuRaJda, starosta Litně

V Litni se konal jarmark
Již podruhé se uskutečnil v novém škol-
ním areálu v Litni za podpory městyse
Májový jarmark. Bylo možné si zakoupit
řemeslné dřevěné výrobky, keramické
dekorace, květiny, pekařské a cukrářské
výrobky... Nechybělo ani občerstvení s
možností posedět na trávě pod stromy či
v připravených stanech. Pro zpestření byl
nachystán bohatý doprovodný kulturní
program, kterým nás provázely student-
ky dramatického kroužku Naší školy. Vy-
stoupit jsme viděli děti ze školky i z Naší
školy, taneční skupinu Tumbao, Liteňské
literáty, folklorní soubory Notičky, Klí-
ček či Proměny. Dění zakončilo kytarové
vystoupení Pavla Brennera. Na odpoled-
ne byly připravené dílničky pro děti pod
vedením Jany Krtkové z České tábornic-
ké unie. Navštívit bylo možné Muzeum
J. Novotné a Sv. Čecha. Milovníci hudby
mohli odpoledne zakončit v zahradách
zámku Liteň, kde se v rámci zahájení ce-
lorepublikové ZUŠ Open konaly dechbe-
roucí koncerty. (Dokončení na str. 8)   (vlk)

Liteňské aktuality
* Svoz bioodpadu se koná: 16. -
18. 6. Běleč před hospodou, 23. -
25. 6. Liteň u benzinky, 30. 6. - 2. 7.
Liteň před kostelem, 7. - 9. 7. Leč
před klubovnou. (zml)
* Muzeum Sv. Čecha a J. Novotné
v Litni je až do září otevřeno kaž-
dou sobotu od 10 do 12 a od 13 do
17.00. Vstupné 40/20 Kč.         (zml)
* Velké množství návštěvníků od
předškoláků po čerstvé absolventy
se zúčastnilo 1. ročníku Májového
plesu, který 25. 5. ve školní těloc-
vičně zorganizovali žáci 7. B ZŠ Li-
teň. Skvělou atmosféru vytvořil DJ
Véna, nechybělo bohaté pohoštění a
tombola. Taneční série byly proklá-
dány soutěžemi, vrcholem byla vol-
ba krále a královny plesu.         (hah)

Sbírka pokračuje, děkujeme za podporu!
MĚSTYS LITEŇ POŘÁDÁ BESEDU O DOTACÍCH NA SOLÁRNÍ SYSTÉM PRO OHŘEV VODY

Aktuální zprávy z Litně, Leče, Bělče, Vlenců a okolí    6/2023 (146)                

NA TRŽIŠTI. Návštěvníci druhého májového jarmarku, který se konal v Litni.               Foto Vladimír KAČER

Společné cvičení JSDH Liteň a Hlásná Třebaň se kona-
lo 23. května. Naše základní škola a ZŠ F. J. Řezáče
měly v plánu evakuaci po zpozorování simulovaného
požáru. O součinnost proto požádali hasiče, kteří se
v rámci odborné přípravy do akce zapojili.
Děti při evakuaci vyšly spořádaně ven z budovy. Ha-
sičům bylo po příjezdu oznámeno, že Naše škola po-
strádá několik žáků. Hasiči je nalezli a vyvedli bezpeč-
ně ven. Dále simulovali hašení s několika proudy v dý-
chací technice. Po odvětrání umělého kouře a prezenta-
ci práce hasičů (na snímku) se žáci vrátili k výuce. Pro
všechny to byl jistě velký zážitek, při kterém jsme zís-
kali mnoho poznatků a zkušeností, jež nám pomohou
při řešení podobných událostí. Všem zúčastněným dě-
kujeme - hasičům, personálu škol i dětem.
O týden později hasiči navštívili liteňskou školku. Děti
si mohly zastříkat z proudnic, zaběhat v pěně, prohléd-
nout si výstroj a výzbroj hasičů i požární techniku. V

sobotu 3. 6. se liteňští hasiči představili na dětském dnu
v Měňanech. Dětem se jejich ukázka líbila. Úspěch mě-
la pěna a lafetová proudnice, která ochladila velkou část
návštěvníků. (Dokončení na str. 8)          Foto Jiří HRÁCH

LiteňskéOKÉNKO

Hasiči nacvičovali evakuaci, dětem předvedli svou práci
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Vycházku jsme zakončili zmrzlinou u benzinky

V zámku se představily tři stovky účinkujících

Víkendový výtvarný plenér s malí-
řem Ondřejem Malečkem nazvaný
Očima Josefa Mánesa hostil zámek v
Litni. Inspiroval se dílem slavného
romantického malíře, který v liteň-
ském zámku pobýval na podzim
roku 1861. Akci zakončila vernisáž
vzniklých děl i přednáška Josef Má-
nes a jeho působení v Litni v nově
zrekonstruované zámecké oranžérii. 
Monika Švec Sybolová představila
malíře, jeho vztah k Litni a díla,
která tam vznikla. Pohovořila také o
jeho nejslavnějším obrazu Josefína,
který dostala Jarmila Novotná jako
svatební dar, a přednášku okořenila
zajímavostmi, například, kdo mohl

být inspirací pro dívku na obraze
Josefína. 
Výtvarná díla vznikala v zámeckém
parku, na židovském hřbitově i ko-

lem hrobky rodiny Daubků. Jejich
tématy byly soumrak, detaily květin
a stromů, na židovském hřbitově se
vytvářely frotáže náhrobků, sledoval

se pohyb světla a stínů, Daubkova
hrobka inspirovala studie architektu-
ry a krajinných průhledů. Plenér a
přednáška vznikly ve spolupráci ne-
ziskové organizace Zámek Liteň
a Národní galerie Praha v rámci do-
provodného programu k výstavě Jo-
sef Mánes. Člověk-umělec-legenda.
Vzniklá výtvarná díla jsou vystave-
na v nově otevřené zámecké oranžé-
rii, jejíž rekonstrukce se uskutečnila
za podpory Středočeského kraje.
Dernisáž se uskuteční 8. 9. v rámci
závěrečného galakoncertu Interpre-
tačních kurzů se světově uznávaným
hlasovým koučem Kamalem Kha-
nem a profesorkou Akademie mú-
zických umění Helenou Kaupovou.

Marie rYDLoVá, Zámek Liteň

Ve čtvrtek 1.  6. vyrazily Turistický
oddíl Mramor a Myslivecký kroužek
Liteň na společnou vycházku do
bažantnice a do obory. V bažantnici
si děti prohlédly letošní několikatý-
denní kuřátka, mohly porovnat roz-
díly mezi nejmladšími dvoutýdenní-
mi a největšími čtyřtýdenními, která
již statečně poletovala po odchovně,
také jim děti natrhaly zelené lupínky
na přilepšenou.
Poté jsme se přesunuli do obory, kde
jsme hned vzbudili zájem jelenů,
zda jim neseme nějakou dobrotu.
Některé děti se o svačinky podělily,
takže byli jeleni spokojení. Viděli
jsme také laně a kolouchy, jak přebí-
hají na druhém břehu rybníka.
Daňčí zvěř si udržovala lehký od-

stup, ale stejně jsme si ji mohli dob-
ře prohlédnout. Počasí nám přálo, te-
plota už připomínala blížící se léto,
takže procházka byla moc příjemná

a přímo lákala k zakončení na toče-
né zmrzlině u benzinky...

Kamila KaasoVá, 
Myslivecký spolek Liteň

Zálesáci si buřty
na Javornici neopekli
Kvůli plošnému zákazu rozdělávání
ohňů museli liteňští Zálesáci zrušit
výlet s dětmi, při kterém chtěli strá-
vit víkend v javornickém údolí, kde
pořádají letní dětské tábory.
Nezaskočilo nás to - dětem jsme na-
bídli náhradní program a vyrazili
s nimi do plzeňského Dinoparku.
Super nálada, slunné počasí a prima
vedoucí. Byl to v letošním školním
roce poslední výlet. O prázdninách
nás čekají tři týdny letního dětského
tábora u Zvíkovce. Pro velký zájem
jsme se rozhodli navýšit jeho kapa-
citu na 70 dětí. Tábor je plně obsa-
zen, což nás moc těší. Jiří HráCH,

Zálesák Liteň

V neděli 21. 5. nabídl letošní ročník
ZUŠ Open zdarma bohatý program
pro celou rodinu. Ve 13.00 otevřel
zámek v Litni své  zahrady i vnitřní
prostory  malým umělcům ZUŠ
z různých koutů Středočeského kra-
je. Návštěvníci si užili žánrově pest-
ré koncerty, taneční a divadelní
představení a na své si samozřejmě
přišli milovníci výtvarného umění.
Na programu se podílely ZUŠ V. Ta-
licha Beroun, Dobřichovice, Klad-
no, Hořovice, Kouřim, Biskupská
Praha, soukromá ZUŠ Králův Dvůr
a jako host vystoupil hudební soubor
ze spřátelené Musik-und Kunstschu-
le Havelland z Německa. Velký dík
patří Ivaně Leidlové za opětovné po-
zvání do areálu zámku a podporu
základního uměleckého vzdělávání.
Výtvarné obory otevřely open-air

výstavu v prostorách zahrady v Sala
Terreně a v Oranžerii. K mimořád-
nému odpoledni přispěli i literárně-
dramatické obory zapojených škol.  

„Jsme velmi vděční za možnost
předvést umění  našich žáků na zám-
ku Liteň. Toto prostředí je ideální
pro organizaci umělecké přehlídky i
vzájemné setkávání,“ říká ředitelka
ZUŠ V. Talicha Beroun Martina
Rajtmajerová. Letos se v Litni sešlo
300 účinkujících žáků základních
uměleckých škol. Pestrost a kvalita
dramaturgie i krásné počasí přiláka-
ly do zámku desítky diváků. 
Celostátní festival základních umě-
leckých škol ZUŠ Open nabídl od
21. 5. do 4. 6. několik set akcí po
celé ČR napříč uměleckými obory -
koncerty, divadelní a taneční před-
stavení, výstavy či happeningy při-
pravené nejmladší generací. 

Irena Pohl HouKaLoVa,
ředitelka ZuŠ open

Foto Zdeňka HanáKoVá

Výstavu hostí nová zámecká oranžérie
V LITNI SE KONAL VÍKENDOVÝ VÝTVARNÝ PLENÉR NAZVANÝ OČIMA JOSEFA MÁNESA

Školáci se zaměřili na liteňskou kroniku

NA VERNISÁŽI. Návštěvníci slavnostního zahájení výstavy obrazů v nové
zámecké oranžérii. Foto Markéta RybÁROVÁ

Osmý ročník prezentační přehlídky
s názvem Křížem krážem naším kra-
jem se konal v Mníšku pod Brdy. Je
to skvělá akce, na kterou s liteňský-
mi školáky mnoho let a velmi rádi
jezdíme. Vždy se máme na co těšit:
inspirativní témata, výborná vystou-
pení dětí, nápadité prezentace. I do-
provodný program je velmi zajíma-
vý, letos jsme navštívili mníšecký
kostel sv. Josefa. Tématem letošního

ročníku byly regionální kroniky a
tiskoviny. Tým ZŠ Liteň - sedmáci
Eliška Kohoutová, Jiří Špidla, Cti-
bor Farkaš - se zaměřil na liteňskou
kroniku a prezentace se jim velice
povedla. Děkujeme bývalé kronikář-
ce Ireně Králíčkové za ochotu a
vstřícnost, díky ní jsme mohli na-
hlédnout do místní kroniky a dozvě-
děli jsme se mnoho zajímavostí.

Hana HaVeLKoVá, ZŠ Liteň

Liteňské děti na vycházce do bažantnice a obory. Foto Elise VĚTROVSKÁ

Hasiči nacvičovali...
(Dokončení ze strany 7)
V květnu hasiči uspořádali i sběr
kovového odpadu a vysloužilých
elektrospotřebičů. Výtěžek půjde na
dofinancování zásahového vybavení
a podporu malých hasičů. Letos to
bude převážně na nový přívěs pro
hašení s novou motorovou stříkač-
kou. Ten by nám měli vyrobit do
konce roku. Díky schváleným dota-
cím a prodeji starší stříkačky nebude
nutné navýšení z rozpočtu městyse.
Hasiči také navštívili den dětí pořá-
daný myslivci u rybníka R. Fiřta.
V červenci pojedou s historickou st-
říkačkou z roku 1935 na výroční
soutěže na Příbramsku a 2. 9. uspo-
řádají Loučení s létem.

Jiří HráCH, JsDH Liteň  

Hala už stojí, nyní
se budují »pokojíčky«
Rekonstrukce odchovny kuřat v
liteňské bažantnici po loňském po-
žáru postupuje rychle vpřed, během
měsíce by měla být dokončena. 
Znovu bychom chtěli mnohokrát
poděkovat všem, kteří nám jakkoliv
přispěli na její »vstání z popela«.
Jmenovitě Krajskému úřadu Středo-
českého kraje, Městysi Liteň, Nada-
ci České pošty, Myslivecké nadaci
profesora Hromase, firmě Kerval
Karlštejn, mysliveckým spolkům z
nejbližšího okolí i soukromým dár-
cům. Velmi si vaší pomoci vážíme!
Hala už stojí a začínají se budovat
vnitřní »pokojíčky« pro kuřata. Vě-
říme, že se jim tam bude dobře dařit.

Kamila KaasoVá, Ms Liteň

Májový jarmark v Litni 
(Dokončení ze strany 7)
Velké díky patří hlavním organizá-
torům trhů, manželům Osiovým,
Vladimíru Kačerovi, SDH Liteň,
dále Pavlovi Brennerovi, Adamu
Langrovi, Janě Krtkové, učitelce
Jůzlové z dramatického kroužku
Naší školy, učitelkám z MŠ Liteň i z
Naší školy. Též děkujeme dobrovol-
ně účinkujícím Liteňským literá-
tům, taneční skupině Tumbao, No-
tičkám, Klíčku i Proměnám! Váží-
me si přátelského přístupu všech zú-
častněných trhovců a návštěvníků,
bez kterých by se nepodařilo vytvo-
řit tak příjemnou nedělní atmosféru.
Těšíme se na další akci podobného
formátu, kterou budou v prosinci
opět trhy adventní! 

Vladimír Kačer, Liteň
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V sobotu 27. května se za krásného, slunečného
počasí na Vižině konaly Staročeské máje, podru-
hé v rámci poberounského folklorního festivalu.

Májovníci od března pilně nacvičovali moravskou
besedu a výsledek byl skvělý. A protože se vloni
naučili besedu českou, zatančili ji letos ještě před
odchodem do průvodu. Děkuji Monče Musilové
za čas, který při nácviku besedy věnovala. Pozadu
nezůstaly ani vižinské děti, jež pod vedením Na-
tálky Kozákové parádně natrénovaly svůj tanec.
K vidění byly folklorní soubory Mikeš, Vonička a
Kamýček, které obohatily podvečerní program.
Odpoledne doprovázela hudbou kapela Třehusk,
která s májovníky obešla v průvodu celou vesnici.

Večer již byl spíše v rockové duchu, kdy bravurně
hrála kapela Uvidíme a roztančila přítomné všech
věkových kategorií. Děkuji všem, kteří se na pří-
pravách májů podíleli. Poděkování patří sponzo-
rům i našim občanům, kteří nám přispěli na dívčí
kroje - nejvíce firma LB Minerals, která provozu-
je místní kaolínový lom. Za jejich ušití děkujeme
Lence Klimtové. Rádi bychom do příštího roku
sehnali finance i na kroje pánské. Tak snad se nám
to povede a vlastních krojů se dočkají i kluci.

Zuzana HŮLOVÁ, starostka Vižiny

Besedu cvičili od března, dopadlo to skvěle
POSLEDNÍ KVĚTNOVÁ SOBOTA PATŘILA VE VIŽINĚ FOLKLORU, KONALY SE STAROČESKÉ MÁJE

Informační měsíčník obce pod Skálou a brdskými Hřebeny 6/2023 (40)

Turisté hledali pravěké poklady, vedoucí se svezla paleoautomobilem

V KROJÍCH. Vižinská omladina na letošních Staročeských májích.           Foto Zuzana HŮLOVÁ

Vižinské aktuality
* Rodinný den se koná 24. 6. od 14
hodin ve vižinském sportovním are-
álu. Těšit se můžete na turnaj v no-
hejbale, vystoupení mistryň ve sko-
ku přes švihadlo Rebels O. K., děti
jistě ocení skákací hrad. Uvidíte
králičí hop - králíci předvedou své
umění ve skoku, děti se budou moci
svézt na koních, chybět nebude ma-
lování na obličej ani navlékání ko-
rálků. Vyzkoušet si budete moct prv-
ky z hasičských soutěží, nejen děti si
budou moci zatančit na diskotéce,
na kterou si mohou obléci oblíbený
kostým. Zahrát si budete moci i ping
pong a samozřejmě zde bude, jako
vždy, výborné občerstvení.       (zuh) 
* Promítání letního kina se v míst-
ním sportovním areálu uskuteční
v sobotu 15. 7. Obyvatelé obce v an-
ketě vybrali film Ostrov, který mů-
žete zhlédnout od 21.30.            (zuh)

Zaslechli jsme strakapouda i žlunu, napsal Strnad, ornitolog
Ptačí stezka na Vižině s názvem Co létá za humny
je již několik let oblíbenou cílovou stanicí milov-
níků přírody. Každý rok jsou na ní obměňovány
úkoly podle toho, kterého ptáka roku vyhlásí or-
nitologická společnost. V neděli 14. 5. uspořáda-
li členové Přírodovědného spolku Dobříš ukázku
kroužkování ptáků spojenou s procházkou oko-
lím Vižiny. Vedoucí skupiny s příhodným jmé-
nem Martin Strnad o naší společné akci napsal: 
Okolí vsi se může pyšnit bohatou mozaikou pří-
rodních ploch. Hned za vesnicí se nachází pěkný
smíšený les s převahou dubů, kde jsme zaslechli
budníčka lesního, strakapouda prostředního a
vzácnější žlunu šedou. Místní křoviny nás mile
překvapily zajímavými ptačími obyvateli. Domi-
novalo několik párů ťuhýků obecných, u starých
doupných ovocných stromů se ozývali dva kruti-

hlavové. Nad jedním z pásů trnek se ozval švito-
řivý trylek naší nejvzácnější pěnice vlašské. Z
nedaleké louky se navíc ozval jednotvárný chras-
tivý zpěv samce strnada lučního, kterého na
Dobříšsku zaznamenáváme jen výjimečně. 
Již od šesté hodiny ranní jsme mezi loukami a
poli v křovinách umístili několik ornitologických
sítí s cílem odchytit návštěvníkům na ukázku míst-
ní ptačí klenoty, které bychom po okroužkování
opět vypustili. Podařilo se nám představit tyto
ptačí druhy: ťuhýka obecného samečka i samič-
ku, pěnici vlašskou samce i samičku, krutihlava
obecného, špačka obecného, strnada obecného,
kosa černého a sýkoru modřinku. V okolí jsme ze
vzácnějších druhů dále pozorovali luňáka červe-
ného a čápa černého. Zaslechli jsme také žluvu
hajní nebo hrdličku divokou. V budoucnu se do

těchto zajímavých míst určitě velmi rádi vrátíme!
Text a foto Jana FIALOVÁ, Vižina

Vysloužili si potlesk a odměnu
Vižinští hasiči se v květnu zúčastnili závodů ve
Všeradicích a ukázali své umění na májích ve Vi-
nařicích. Na zdejší návsi předvedli novou stříkač-
ku, na kterou jsou patřičně hrdi, i požární útok.
Vysloužili si potlesk a sladkou odměnu.         (jaf) 

Zajímavé výpravy za poznáním po okolí připra-
vují vedoucí turistického kroužku pro své svěřen-
ce i jejich rodiče. Tentokrát jsme zamířili do Ko-
něprus a povolali na pomoc odborníka na slovo
vzatého - paleolontologa a geologa Štěpána Raka.
Tento charismatický muž okouzlil celou naši sku-
pinu ve věkovém rozmezí 3 - 60 let. Tvrdí, že zka-
meněliny jsou v okolí Prahy a Berouna na každém
kroku. Jeho snem je inspirovat lidi, aby opustili
domovy, děti, aby vypnuly mobily i tablety a
všichni společně vyrazili objevovat tajemství pr-
vohorních zkamenělin. Geologické vycházky a

cesty do pravěku vedou nenásilnou formou k po-
znání geologického vývoje našeho okolí. Jejich
účastníci si navíc mohou odnést zkamenělinu! 
I my jsme vyfasovali kladívka a nějaký ten pravě-
ký poklad získali. Na konci geologické vycházky
jsme některé zkameněliny uměli určit a pojmeno-
vat. Pro děti to bylo nezvyklé povyražení, roz-
tloukání kamenů je bavilo. Všichni se domů vra-
celi nadšeni a plni nových vědomostí, já, jako ve-
doucí kroužku, jsem se navíc mohla se Štěpánem
Rakem svézt jeho paleoautomobilem (na snímku).
Foto ARCHIV Jana FIALOVÁ, Vižina

Noviny z VIŽINY
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V JIZERKÁCH. Hlásnotřebaňští na prohlídce firmy Kaipan a část sbírky Muzea panenek.                                                    Foto ARCHIV a Jitka ŠVECOVÁ

Třebaňští vyjeli za historií, do Bechyně
účasTníci čERVnOVÉHO  zájEzdu si PROHLÉdLi zdEjŠí záMEK, KLáŠTER i cEnTRuM MĚsTa

Zahrádkáři ze Zadní Třebaně připra-
vili 3. června výlet do Bechyně. Na
programu byl zámek, klášter i place-
ná prohlídka města.  
Autobus byl zcela zaplněn. Richard
Votík, který zájezd zajišťoval, měl
vše dojednáno - čas prohlídky zám-
ku, kláštera i města. Vše jsme krásně
stačili, cesta byla velmi pohodová.
Zámek Bechyně je od roku 1963
chráněn jako kulturní památka. Hrad
nechal vystavět Přemysl Otakar II.
Zámkem prošlo několik majitelů. V
roce 1569 jej koupil Petr Vok z
Rožmberka, který ho nechal náklad-
ně přestavět. V roce 1761 přešel do
rukou Paarů, kteří zde žili až do ro-
ku  1948, kdy  byl  zámek znárodněn.
V současnosti jej obhospodařuje fy
Panství Bechyně. Je neustále opra-
vován, zrekonstruován byl nábytek,
obrazy, podlaha, kazetový strop,
nástěnné malby, jízdárna... Kochali
jsme se pohledy na stromový sál,
ložnici i předsálí sálu Petra Voka, zb-

rojnici, Rožmberský salon, lovecký
salonek, Vokův svatební sál...

Po prohlídce jsme se odebrali o kou-
sek dál ke klášteru, kde na nás již

čekal průvodce. Klášter františkánů -
je jedna z nejvýznamnějších středo-
věkých architektonických památek
Bechyně.  Obsahuje největší soubor
sklípkových kleneb u nás. Za husit-
ských válek byl zničen. K obnově
došlo až v roce 1491. Součástí kláš-
tera je kostel Nanebevzetí Panny
Marie a barokní kaple. Ta má díky
přestavbě neobvyklý osmiboký pů-
dorys. Kostel je zaklenutý obdivuho-
dnou sklípkovou klenbou. Část kláš-
tera nyní využívá zdejší ZUŠ.  
Nakonec nás ještě čekala prohlídka
města. Ujala se nás Ilona Davey,
průvodkyně, která s námi prošla ok-
ruh a skoro u každého domu nám
vyprávěla příběh rodiny, která tu žila
nebo dala dům vystavět. Velmi zají-
mavé vyprávění.  Bylo vidět, že paní
Davey Bechyni skutečně miluje.
Velké poděkování patří Richardovi
Votíkovi za bezvadně připravenou
akci. A těšíme se na další výlety. 
Jitka ŠVECOVÁ, Hlásná Třebaň

NĚ ZÁMKU. Část účastníků výletu do Bechyně.                      Foto ARCHIV

Stanislav BALÍČEK
* 15. 7. 1973
† 19. 6. 2013

Už 10 let odspodu nahoru šplhám a překračuji hranice.
Už 10 let přemýšlím, jak být dobrá v matice…

počítám… s tím, že občas visím hlavou dolů, i s tím, 
že už nikdy nebudeme spolu. 

Zvykám si, přijímám to… pomalu… nejen já, i kluci, 
jsme jako tři vlci. Trochu z oceli a trochu smíření.

Byl bys na nás pyšný, myslím. Chybíš nám.
Katka, Standa a Tonda

Poseděli jsme si v autech, viděli panenky z celé Evropy...

Naše noviny-nezávislý poberounský občasník vybírají

PŘEDPLATNÉ na 2. pololetí 2023
Naše noviny upozorňují abonenty, že na konci června skončí i jejich před-
platné. Pokud máte o doručování NN zájem i nadále, je třeba si ho znovu

objednat. NN do prosince 2023 vyjdou 13 x, výtisk ve volném prodeji
stojí 10 Kč, předplatitele 9 Kč. Předplatné na 2. pololetí tedy činí 117 Kč.
Předplatitelé ze Zadní Třebaně už mají vydání NN bez přílohy Aktuálně
ze Třebaně do konce roku předplacená - nic tedy platit nemusí. Ti, kteří
chtějí NN posílat poštou, zaplatí i s poštovným 20 Kč/číslo dohromady

377 Kč. V případě,  že nechtějí platit poštovné, je možné NN nechávat v
redakci (Zadní Třebaň, Třebaňská 96) nebo na udané adrese v Zadní

Třebani či v Řevnicích, kde si je budou vyzvedávat.  

Předplatné vybírají: Ema MALÁ (Zadní Třebaň, Třebaňská 190),
Stanislava FRÝDLOVÁ (Zadní Třebaň, Třebaňská 96). Předplatné

lze též poukázat na účet 2901710092/2010. Nezapomeňte uvést doru-
čovací adresu a variabilní symbol: 142623.

Na tradiční výlet do Jizerských hor
vyrazila výprava obyvatel Hlásné
Třebaně. »Základnu« jsme měli, ja-
ko každý rok, na chalupě naší kama-
rádky Míši. Letos jsme měli domlu-
venou návštěvu firmy Kaipan. Moc
jsme se těšili.  
Firma byla založena v roce 1992 v
Praze, o jedenáct let později se pře-
stěhovala do Smržovky. Do součas-
nosti vyrobila 383 automobilů. Byli

jsme uneseni tou nádherou. V někte-
rých vozech jsme si i poseděli. Vidě-
li jsme celý proces výroby, převážně
se vše dělá ručně. Kraj pod Jizer-
skými horami má ve výrobě aut
dlouhou tradici. Ve Vratislavicích se
narodil Ferdinand Porsche, v Liberci
sídlila firma RAF, v Jablonci LIAZ...
Také jsme navštívili Muzeum pane-
nek. Tolik jsme jich pohromadě ješ-
tě neviděli. Byly tu panenky z celé

Evropy a objevili jsme i takové, se
kterými jsme si kdysi sami hráli...  
Třetí den jsme vyrazili do Desné na
prohlídku Riedelovy vily a hrobky.
Vilu nechal postavit syn sklářského
krále Josef Riedel ml. Žily v ní tři
generace rodiny až do roku 1945,
kdy byl jejich majetek zkonfiskován.
Dnes je zde městské kulturní, vzdě-
lávací a informační středisko, školka
a jsou zde uloženy městské kroniky.

Rodinnou hrobku v podobě kaple s
kryptou postavil stavitel Adolf Bür-
ger z Liberce v letech 1889-90 v no-
vorománsko-gotickém slohu. Až do
60. let minulého století zde byly ulo-
ženy ostatky členů rodiny Riede-
lů. V roce 1962 byly zpopelněny a
uloženy v hrobce na hřbitově v Hor-
ním Polubném. Nyní je krypta re-
konstruována, má tu být galerie. 
Jitka ŠVECOVÁ, Hlásná Třebaň
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Stavba u Penny musela být přerušena
ZJIŠTĚNÍ ŘEVNIČANŮ: NA JEDNU STAVBU EXISTUJÍ MINIMÁLNĚ TŘI PROJEKTY A VŠECHNY SE POUŽÍVAJÍ

TŘÍKOLKÁŘI. Setkání majitelů mo-
torových tříkolek a motocyklů se ko-
nalo druhý červnový víkend v karl-
štejnském autokempu. Jeho součástí
byla také »spanilá jízda« naším kra-
jem.  Foto Petr RAMPAS

Každý, kdo v poslední době navštívil
Řevnice a chtěl si  nakoupit v Penny,
zjistil, že je to komplikované. Parko-
viště u prodejny i okolní plochy jsou
vybagrované. V této oblasti se mají
budovat nové povrchy silnic i chod-
níků. Jde o velkou dotaci na opravu
komunikací a zejména na udržení
dešťové vody - není zde dešťová ka-
nalizace a voda způsobuje na majet-
ku občanů v oblasti Vrážky značné
škody. Dotace je asi 70 mil. Kč,
Město Řevnice bude muset zaplatit
spoluúčast v řádu milionů korun.
Neznáme-li detaily výstavby, může-
me říci, že je to výborná a promyšle-
ná věc. Bohužel, akce má své »mou-
chy«. Oblast totiž trpí nevsakováním
vody - podloží je jílovité a při vět-

ších deštích jsou vinou prudce te-
koucí vody poškozovány domy i za-
hrady. V dolní části kolem prodejny
dochází k vymletí rygolů a odtoku
vody do Berounky. Dokonce jedno
koryto dostalo název Hrnčířská st-
rouha. Přestože obyvatelé pozemků,
přes které vede, mají mnoho vyjá-
dření úřadů, že žádná strouha nemá
existovat, že zde není vodní tok a má
dojít k nápravě ze strany města, ma-
jetek obyvatel je stále poškozován. 
Připravený projekt je koncipován

pro udržení vody z běžných dešťů,
na přívalové srážky ne. Největším
problémem je ale asi to, že ruší star-
ší úpravy, které byly proti přívalové
vodě v této lokalitě vybudovány. Jde
o travnatý příkop, který zčásti za-
chytil velkou vodu z polí nad Vráž-
kou. Je pochopitelné, že toto vše ob-
čany vylekalo a žádají od města ná-
pravu. Bohužel, ale vše bylo a je po-
znamenáno nekomunikací města. Na
písemné dotazy občanů ve stanove-
ných lhůtách město neodpovídá - co

se tedy bude dít dál, nikdo neví. 
Veliký problém, kvůli němuž musela
být stavba přerušena, bylo zjištění
nespokojených občanů, že na jednu
stavbu existují minimálně tři projek-
ty a všechny se používají! To, co by-
lo stavební firmou provedeno, ne-
souhlasí s tím, co tvrdí město, že se
má provádět a co bylo občanům slí-
beno. Stavba utichla, uvidíme, co bu-
de dál. Tomáš ChABeRA, Řevnice

Na místě zasahovali také řevničtí
profesionální hasiči. „Řidiče, který
byl v bezvědomí, jsme z auta vypro-

stili pomocí páteřové desky a předa-
li ho záchrance, která ho po ošetře-
ní převezla s lehkým zraněním do

nemocnice,“ potvrdil jejich velitel
Jaroslav Růžička. 
Další ne úplně obvyklá nehoda se
stala 7. 6. dopoledne v Solopiskách.
„Kamion najel návěsem tak nešťast-
ně, že přimáčkl osobní vozidlo ke
svodidlům,“ uvedl velitel černošic-
kých strážníků Otmar Klimsza.
„Odstranění následků nehody a zp-
rovoznění uzavřené silnice do Čer-
nošic trvalo několik hodin. Nehoda
se naštěstí obešla bez zranění osob a
došlo jen k drobnějšímu poškození
osobního vozidla,“ doplnil.

Miloslav FRÝDL

Most konečně otevřou
Svinaře - V řádu dnů by měl být zp-
rovozněn nový most na silnici ze
Svinař do Lhotky a Zadní Třebaně.
„Kolaudace mostu je plánovaná na
16. 6.,“ sdělila NN tisková mluvčí
Krajské správy a údržby silnic Stře-
dočeského kraje Petra Kučerová.
„Pokud bude zkouladovaný, ihned
po odstranění dopravně inženýr-
ských opatření bude spuštěn do pro-
vozu,“ dodala s tím, že nový most
stál 12 milionů. Na dotaz, proč silni-
ce musela být uzavřená bezmála dva
a půl roku, Kučerová odpověděla:
„Bohužel, firma, která vyhrála výbě-
rové řízení, od začátku stavby vyka-
zovala nesolidnost. Byli jsme nuce-
ni odstoupit od smlouvy a oslovit
firmu druhou v pořadí. Tento proces
dobu stavby prodloužil.“            (mif)

Z našeho kraje
* Besedu o Dobřichovicích s Václa-
vem Kratochvílem a Jiřím Růžkem
hostí 15. 6. od 19.00 dobřichovický
sál Dr. Fürsta. Součástí bude i výs-
tavka historických fotografií a do-
kumentů.      Andrea SVITÁKOVÁ
* Farmářské trhy můžete navštívit
17. 6. od 8 do 12.00 na náměstí
Centrum Vráž v Černošicích.  (zmč)
* Lampionovou plavbu po Be-
rounce pořádá 17. 6. obec Hlásná
Třebaň. Registrace začne ve 14.00
na louce u karlštejnského jezu, sa-
motná plavba pak v 15.30. Předpo-
kládaný start závodu plavidel od pří-
vozu k lávce je v 17.00, v 17.30
následují soutěže na souši u dolního
jezu v Hlásné Třebani.                (ubi)
* Cestovatelskou přednášku o
Madeiře hostí 17. 6. od 17.00 Mu-
zeum v Tetíně. (icb)
* Rozloučení s předškoláky se us-
kuteční 23. 6. od 16.30 pod srubem
U Kocoura v Letech. Od 17.15 bu-
dou následovat hudební pohádky
pro děti a od 18.00 diskotéka s Ol-
dou Burdou.                                    (zol)
* Farmářské trhy se konají 24. 6.
od 8 do 12.00 před zámkem v Do-
břichovicích. (as)
* Osobní a nákladní auto se srazilo
1. 6. v zatáčkách mezi Hlásnou Tře-
baní a Karlštejnem. Tři lehce zraně-
né cizinky odmítly převoz do ne-
mocnice a byly ponechány na místě
k podání vysvětlení policii.      (bob)
* Do bytu starší ženy, jež nebyla
při vědomí, nereagovala na podněty
a zvracela, byla 7. 6. do Dobřicho-
vic přivolána hlídka Městské policie
Řevnice. Pomohla záchranářům
s transportem ženy do sanitky, po-
starala se o její sestru i psa. Násled-
ně z bytu odnesla infekční materiál a
uklidila.            Jana JAnOuTOVÁ
* Ke stromům spadlým po deštích
přes vozovku vyjížděli 5. 6. do Jílo-
viště a 6. 6. Zadní i Hlásné Třebaně
řevničtí profesionální hasiči. Spolu s
místními »dobráky« stromy a rozře-
zali a odklidili mimo silnici.      (jar)

Poslední Den Všeradovy země vyhráli domácí

Pozor na podvodná...
(Dokončení ze strany 1)
„Pro řádné doručení předvolání
občana bývá zpravidla využito slu-
žeb České pošty, a to buď prostřed-
nictvím doporučeného psaní (tzv.
obálka s pruhem), nebo prostřednic-
tvím datové schránky,“ upozorňuje
policista a dodává, že samotné roze-
sílání podobných e-mailů je »pouze
obtěžující«. „To však jen v  případě,
nebude-li na ně adresát reagovat. V
případě vaší eventuální reakce by
další komunikace mohla být využita
k phishingovému podvodnému jed-
nání. Mohou být zneužity registrač-
ní údaje e-mailového účtu adresáta
nebo dokonce údaje potřebné k vyu-
žívání elektronického bankovnict-
ví,“ dodal Jakub Vinčálek z krajské-
ho ředitelství »státní« policie.   (mif)

Řidič zkolaboval a narazil do stromu na břehu řeky
DOKONČENÍ ZE STRANY 1

Desátý a poslední ročník Dne Všeradovy země se konal 10. 6. ve všera-
dickém Dvoře Všerad. Pětičlenné týmy Všeradic, Vinařic a Podbrd změři-
ly síly v pěti zábavných, dovednostních a sportovních disciplínách. Pro-
gram byl obohacen o vystoupení podbrdských žen a slam poetry v podání
Honzy Jíchy ze Všeradic. Pro děti byla připravena soutěž v pojídání kolá-
čů. Vítězství patřilo Všeradicím, které reprezentovali členové a členky mí-
stního SDH. Stříbro putovalo po rozstřelové soutěži v pití piva do Podbrd.

Text a foto Ivana NÁJEMNÍKOVÁ, Všeradice

BOURAČKY. Havarovaná auta v Karlštejně a Solopiskách. 
Foto Bořek BULÍČEK a Otmar KLIMSZA

DĚTI DOBÝVALY HRAD. Dvoudenní historizující Pouť královny Elišky s
doprovodem, která začala 3. června v Králově Dvoře, vyvrcholila o den poz-
ději v Srbsku.„Císařovnu doprovázenou vévodou bavorským jsme po přiví-
tání v místním kempu obdarovali přívěšky ze zlatých trilobitů a srbeckou
medovinou,  uvedl starosta Srbska Josef Trpišovský. „Připraveny byly ře-
meslné stánky, součástí doprovodného programu byl sokolník, hod sekyrou,
střelba z luku, jízdy na koni, bitva o hrad a výstava středověkých zbraní,“
dodal. Pouť císařovny Elišky navazuje na Královský průvod, který se něko-
lik let konal v dolním Poberouní. (mif)                    Foto Josef TRPIŠOVSKÝ
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dům nebo pozemek
ve vaší lokalitě.

Případné nabídky volejte 
na telefonní číslo: 724 979 192

BEZPLATNÁ REALITNÍ PORADNA
V realitách již pracuji řadu let a velmi mě těší pomáhat, poradit a vyřešit 

i složitější případy, které souvisí s bydlením.
Vím, jakou cenu může mít ve správnou chvíli poskytnutá dobrá rada. Všem,

kteří o to stojí, ji nabízím ZDARMA.
Zkušenosti jsem získala v Realitní kanceláři České spořitelny. Mám za sebou
mnoho úspěšných obchodů a spokojených klientů. Můžete mezi nimi být i Vy.

Co pro Vás mohu zajistit?
Prodej domů, bytů, pozemků i statků + Autorizovaný odhad nemovitostí + Odhad 
pro dědické řízení + Zajištění stěhování, úklid i převod energií + Řešení exekucí 
+ Rozpočet a financování pro případnou rekonstrukci + Vyhledávání nemovitostí

Pavlína ČERNÁ, realitní a poradenská činnost

+ 420 730 779 441, pcerna@csrealitni.cz

Naše noviny - XXXIV. ročník nezávislého poberounského občasníku. 
Vychází každých čtrnáct dní. Řídí redakční rada: Ing. A. Tuček - čestný předseda
in memoriam, L. Hochmalová (lulap@centrum.cz), E. Malá (721968046), J. Kozák

(josef.kozak@seznam.cz, 728003093), rediguje M. Frýdl (frydl@centrum.cz,
724135824). Korektury E. Malá. Tisk Carex - Petr Přívora. IČO: 69780404, evido-
váno Ministerstvem kultury ČR (MK ČR E 10532). Adresa redakce: 267 29 Zadní

Třebaň, Třebaňská 96, objednávky inzerce: inzerce@nasenoviny.net. 
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E-mail: redakce@nasenoviny.net; http://www.nasenoviny.net
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Čtyři nádoby... Řevnice se rozhodly pro razantní změnu v nakládání s odpady

O korvetách, které se do Dobřicho-
vic sjely na konci května, se psalo v
minulém čísle NN. Motoristický ví-
kend měl pro několik účastníků další
pokračování. 
Celé nedělní dopoledne jsem nahá-
něl opraváře, protože naše veterán-
ská C3 se během sobotního ježdění
rozhodla nestartovat. Naštěstí náš
»dvorní technik« korvetku zprovoz-
nil. Ne na 100%, ale v nouzovém re-
žimu by prý měla vydržet. To míru
očekávaného dobrodružství ještě
zvyšovalo. V 7 večer bylo třeba vy-
jet, abychom včas stihli nakládku a
byť jsme měli asi 10 minut zpoždě-
ní, na pražské hlavní nádraží jsme k
autovlaku stihli dojet včas. Kolem
osmé přistavil dopravce vagony a
během půl hodinky jsme měli čtyři
veterány na »palubě«. Kromě nás se
nalodilo i pár motorek a několik his-
torických moskvičů. Sezona ježdění
po vzdálenějších krajích začíná a do-
prava autovlakem do zvoleného re-
gionu je velmi dobré řešení. Naším
cílem byly Košice a tři dny ježdění
po východním i středním Slovensku
a malé nakouknutí do Tater. 
Na rozdíl od hladkého naložení aut
přineslo vlastní nastupování do lůž-
kových vagonů nepříjemná překva-
pení. Naši moderní kolegové spolé-
hající se na digitální svět zjistili, že
se svými partnerkami mají zajiště-
nou 1. třídu ve dvoulůžkových ka-
binkách s vlastním příslušenstvím,
ale každý v jiné - v objednávkovém
formuláři zapomněli zaškrtnout jed-
no málo viditelné, ale důležité políč-
ko, a tak On jel s jiným pánem a Ona
s jinou paní. To bylo škodolibostí a
hecování! Zejména když my, co

jsme si pro své lístky došli až na
pokladnu, jsme to měli v pořádku.
Nenadálým událostem ale neměl být
konec. Asi 15 km před cílem je měs-
tečko Kysak s velkým nádražím.
Tam jsme najednou zajeli na vedlej-
ší kolej a byli z vlaku vykázáni, pro-
tože se někde uvnitř měla podle sdě-
lení anonymního oznamovatele na-
lézat bomba. Takže z vlaku ven a za
chvíli i z nástupiště a nejméně další
dvě volné koleje vedle. Kdyby to
řachlo, ať je kolem dostatečně bez-
pečná volná zóna. Tedy jsme se pře-
sunuli na travnatou předzahrádku
nádraží a začali pozorovat cvrkot.
Přijeli policisté, aby vše opáskovali.
Jenže vlak byl dlouhý a pásky málo,
takže zůstalo jen u pokusu a zapás-
kovaného prvního vagonu. Pak při-
jelo několik dalších hlídek a začaly

kolovat zaručené, vzájemně si odpo-
rující zprávy, co a jak bude. Jasné
bylo jen to, že to nebude na chvíli.
Více jsme si tedy upravili své ležení
na trávníku a začali tahat zásoby, ze
kterých se posléze rozběhl příjemný
piknik s čerstvou kávou z nádražní
kavárny. Trvalo to přes čtyři hodiny!
Všichni cestující z našeho vlaku,
kteří neměli naloženy žádné doprav-
ní prostředky, odjeli do Košic prv-
ním následujícím vlakem. My, co
jsme si neuměli auta z vagónů sun-
dat svépomocí, jsme museli čekat a
pozorovat psíka na vyčuchávání vý-
bušnin a pečlivého pyrotechnika.
Bylo také zapotřebí vyřadit z provo-
zu trolej, protože kontrolována byla i
auta na vagonech v horním patře. Do
toho vletěla reportérka z televize
JOJ, která začala zjišťovat nálady

mezi lidmi. Náš piknik ji zaujal, dala
se s námi do řeči a skupina posléze
ze svého středu vysunula před kame-
ru právě mě. Paní redaktorku to asi
zaujalo - ve večerní hlavní zpravo-
dajské relaci jsem dostal dokonce
dva vstupy!
Nakonec se vše v dobré obrátilo:
žádná bomba se nenašla, anonyma
chytli. Krátce po poledni jsme dora-
zili do cíle, s auty sklouzli z vagonů
a urychleně se vydali do první etapy.
Denně jsme najeli 250 – 300 km po
nádherných cestách se skvělými vý-
hledy, navíc téměř bez aut. Večerní
vyhodnocení v hotelu Viglaš, resp.
druhý večer v Bešeňové v termál-
ních lázních a ve středu večer už za-
se nakládáme. Cesta zpět byla bez
sebemenší potíže, v Praze jsme byli
maličko před osmou, plácli si a hurá
domů. Trochu se dospat. 
Čtenář nechť chápe tuto reportáž
psanou u vlaku s bombou jako ma-
lou pozvánku na příští číslo. Pokud
vše dopadne, jak je plánováno, mo-
hli bychom se podělit o zážitky z ve-
teránského závodu 1000 mil česko-
slovenských Praha - Bratislava -
Praha (https://1000milceskosloven-
skych.cz) se startem brzy ráno 15. 6.
v Opletalově ulici a dojezdem do cí-
le u Národního technického muzea
17. 6. odpoledne (17 - 19.00). Naše
startovní číslo je 103 a chtěli by-
chom to celé odjet Packardem 110,
model 1939. Kéž by všichni dojeli
bez poruch, nehod a kolizí. Všechna
závodní auta budou vystavena od st-
ředečního (14. 6.) podvečera do ran-
ního startu před budovou Autoklubu
ČR v pražské Opletalově ulici 

Jiří GeiSSler, Dobřichovice

Všichni hned ven, ve vlaku je bomba!
REPORTÁŽ ČTENÁŘE NN O DOBRODRUŽNÉ TŘÍDENNÍ AUTOVÝPRAVĚ SMĚR SLOVENSKO

Na začátku června se uskutečnilo mistrovství ČR
v atletických vícebojích. Představili se na něm tři
borci ASK Dipoli: Adéla Houdková (mladší žáky-
ně), Klára Zbožínková (dorostenka) a Kristian
Behenský (dorostenec). Domů jsme si přivezli
dva cenné kovy a 5. místo. Pro atlety ASK Dipoli
to jsou vůbec první medaile z MČR ve víceboji. 
Kristian Behenský v desetiboji dorostenců vybo-
joval 3. místo se ziskem 6491 bodů! Výkon je
osobním rekordem a zároveň limitem pro spor-
tovní centrum mládeže. Závod provázel nepřízni-
vý vítr, který sfoukl výkony ve sprintech. Kristia-
novi také nevyšlo několik disciplín úplně podle
představ, ale to se ve víceboji stává.
O druhý cenný kov se postarala Adélka Houd-
ková - v pětiboji mladších skončila třetí se 2989
body! Předváděla výkony na hranici osobního
maxima, nebo za ní. Před závěrečnou osmistov-
kou byla na 4. místě, ale zaběhla ji skvěle a mohla
se radovat z medaile. Páté místo si z mistrovství

veze Klára Zbožínková. Specialistka na krátké
překážky a aktuálně nejlepší česká překážkářka
do 18 let absolvovala víceboj z lehkého tréninku.
Delší dobu trénujeme na půl plynu, protože
Klárku trápí zdravotní stav. Po výsledcích magne-
tické rezonance nyní ukončuje sezonu z důvodu
malé zlomeniny na nártní kosti. 
Už 2 kola mají za sebou muži a ženy ve II. národ-
ní lize. Překvapili a vybojovali shodně 2. místa v
soutěži družstev. Druhé kolo dokonce muži vy-
hráli celou soutěž, ženám utekla výhra o 3 body.
Obě družstva mohou postoupit do baráže o I. ligu.  
Každoročně spouští atleti ASK Dipoli přihlášky
na další školní rok v červnu, letos tomu nebylo ji-
nak. Trénuje se v Černošicích, Dobřichovicích i
Řevnicích téměř každý den. Přihlásit se mohou
děti od 5 let až po dospělé. Jsou nabízeny dokon-
ce i tréninky beach volejbalu. Více informací na
webu: www.askdipoli.cz.                      Text a foto

Kateřina SiebelTová, aSK Dipoli

Nakládání s odpady řeší všechny obce. Často se
dlouze debatuje, jaký model se zvolí. Zda se vyu-
žije velká svozová firma, nebo menší regionální.
Zda se využije skládkování či spalování a jak se
odpady budou třídit. V naší oblasti  byla založena
společnost Pobero, která svozové služby pro ně-
které obce zařizuje. Každá obec si však rozhodu-
je, kolikrát bude například směsný odpad vyvážet
a jak bude třeba třídit odpad. Město Řevnice se
rozhodlo pro poměrně razantní změnu v odpado-
vém hospodářství, a to již ke konci tohoto roku.
Dosud měl každý občan jednu nádobu na směsný
odpad a na veřejných prostorách města byly umís-
těny kontejnery na plast, papír, sklo, kovy atd.
Nový systém počítá s tím, že město Řevnice ke

stávající jedné popelnici poskytne občanům další
tři. Každý tedy bude mít čtyři barevné nádoby na
třídění odpadu přímo na svých pozemcích. Při let-
mém pohledu může leckdo říci, že toto bude eko-
nomicky výhodnější a občanům poskytne lepší
možnost třídit odpady přímo na svém pozemku.
Při hlubším zamyšlení ale zjistíme, že pokud kaž-
dý bude mít čtyři různé popelnice a svoz bude jed-
nou týdně jako nyní, znamená to, že každou nádo-
bu můžeme vyvést jednou za měsíc (např. první
týden v měsíci papír, druhý plasty, třetí bio a čtvr-
tý týden směsný odpad). Při návrhu města, že bu-
dou zrušeny veřejné kontejnery právě na plast, pa-
pír a bio, to vyvolává otázky, zda jednou za měsíc
svoz jednotlivých komodit bude dostatečný. 

Bude velmi zajímavé, jak tento systém v Řevni-
cích uspěje. Nebyl s občany konzultován, budou
postaveni před hotovou věc. Nakládání s odpady
je složitá věc, která podle mého chce širší debatu
s občany, jaký model se zvolí a proč. Nabízí se do-
tazníkový sběr dat, názorů, připomínek a potřeb.
Vhodné by byly i debaty a informace, co se plánu-
je a co je nyní. V Řevnicích to bude »bez debaty«,
což může »náladu občanů« negativně poškodit.
Navíc zde nelze najít žádný jasný argument, proč
je tento systém výhodný. Ekonomicky i ekologic-
ky je velmi sporný a obestřený mnoha otazníky.
Uvidíme tedy, jak obyvatelé Řevnic změny přij-
mou a zda vše bude pro přírodu a finance občanů
i obce zajímavé.      Tomáš Chabera, Řevnice

Atleti vybojovali dvě bronzové medaile

PIVNICE OTEVŘENA
každý den 11 - 22:00
Rezervace na tel.: 702 265 782

AUTOVLAK. »Korvetka« Jiřího Geisslera ve speciálním autovlaku mířícím
do Košic. Foto Jana DUDEŠKOVÁ
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Profesionální služby již 12 let, konzultace
zdarma, makléř nejen pro okolí, prodej
nemovitostí-kompletní servis, odhady,
finance, investice zhodnocení 1% p.m.

724 322 483, kares@dumrealit.cz

SERVIS mobily,

 

  / 

MARTIN KAREŠ
Majitel realitní kanceláře
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Řevnice utrpěly rekordní porážku 0:13
JAK SE V UPLYNULÝCH ČTRNÁCTI DNECH DAŘILO FOTBALOVÝM MUŽSTVŮM NAŠEHO KRAJE

Snovou sezonu se zlatou tečkou za
sebou mají malí fotbalisté a fotba-
listky z mladší přípravky Slavoje
Řevnice. Tým poskládaný převážně
ze žáků a žaček druhých a třetích tříd
ovládl okresní fotbalovou soutěž a
zaslouženě získal pohár pro šampio-
na Prahy-západ. 
„Kluci a holky předváděli celou se-
zonu parádní výkony, za to si zaslou-
ží pochvalu. Stejně jako rodiče, kteří
nás neochvějně podporovali. Je ra-
dost vést takový tým,“ uvedl trenér
Jan Sýkora. 
Družstvo, trénované kromě Sýkory
ještě Beauem Daquilou, Josefem Šů-
rou a Jakubem Šafránkem, vyhrálo
postupně všechny turnaje základní
části. Po postupu do druhé fáze sou-
těže pak z dalších 24 zápasů prohrá-
lo pouze jediný - s Kamenným Pří-
vozem. Slavoj tak bez problémů po-
stoupil na finálový turnaj, který prv-
ní červnový víkend pořádaly Jinoča-

ny. Tam Řevničtí ztratili pouze při
dramatické remíze s Hostivicí a po-
razili kromě domácích ještě Vestec a
Povltavskou fotbalovou akademii.

Zcela po zásluze tak Řevnice ovlád-
ly nejen finále, ale s ním i celou sou-
těž, jíž se letos zúčastnilo 35 týmů. 
Kostru družstva tvořili kluci a dívka

narození v roce 2014, které skvěle
doplnili mladší hráči. Nejlepšími st-
řelci se stali kapitán Michal Šafránek
a dokonce ještě o rok mladší talent
Filip Soukup, kteří během sezony
nasázeli soupeřům každý 56 branek.
Oba vedle toho pravidelně nastupo-
vali i za starší přípravku, tedy proti o
dva až tři roky starším soupeřům. 
Vzhledem k rychlému hernímu i fy-
zickému vývoji dětí, kde je každý
půlrok znát, je skutečně obdivuhod-
né, že někteří malí fotbalisté, a bylo
jich v průběhu sezony docela dost,
dokázali hrát a obstát i proti výrazně
starším soupeřům. 
Většina opor týmu se od nové sezo-
ny přesune do starší přípravky už vý-
hradně. Ještě předtím ale některé z
nich čeká pozvánka do okresního
výběru ročníku 2014, který skládá
dohromady manažer fotbalové aso-
ciace Daniel Karas. 
Jakub ŠAFRÁNEK, Slavoj Řevnice

Poberouní -  Zadnotřebaňský Ost-
rovan si drtivou porážkou třetích
Lochovic zajistil minimálně druhé
místo v tabulce a stále doufá v po-
stup do okresního přeboru. Řevni-
ce od béčka Roztok »vyfasovaly«
třináctibrankový příděl.          (mif)
LETY, 1. B třída
Spartak Rožmitál - FK Lety 3:3
Branky: Skácel 2, Kubata
Domácí začali od první minuty ná-
porem. Ve 30. minutě unikl po kříd-
le jejich útočník a křižná střela skon-
čila v síti. Poté se dostal do tutovky
Koštialik, ale domácí brankář ho vy-
chytal. V 59. minutě se po centru
uvolnil domácí útočník a přesně za-
končil - 2:0. V 70. minutě po dalším
centru Rožmitálští zvýšili na 3:0.
Hosté se nevzdali, tečovaná střela z
trestného kopu se dostala ke Skáce-
lovi, který přesnou střelou snížil.
Domácím došly síly a hosté pokra-
čovali v náporu. V 81. minutě snížil
Kubata po přihrávce Veselého na
3:2. V nastavení uvolnil Černý Ská-
cela, který křižnou střelou vyrovnal
na konečných 3:3.                          (jik)
FK Lety - Jílové 2:2
Branky: Koštialik
Svižné utkání hrané bez nervozity -
soupeřům již o nic nešlo - skončilo
spravedlivou remízou.                  (jik)

VŠERADICE, okresní přebor 
ČL - Union Beroun - Všeradice 3:4
Branky: Černý 2, Hruška, Šebek
Všeradice - Hudlice 4:1 
Branky: Šebek 3, Kácha

ZADNÍ TŘEBAŇ (OZT), III. třída
Tmaň - OZT 3:0
Ostrovan si vytvořil územní převahu
i šance. Vlasák mířil jen do břevna, o
pár minut později z malého vápna,
nikým neatakován, dal Kubín hlavou
vedle. Ve druhé půli srdnatě bojují-
cím domácím dokonale vyšla taktika
brejků: dva krátce po sobě proměni-
li v dvoubrankové vedení. Ostrovan
marně dobýval branku i kvůli skvě-
lému výkonu jejího strážce, který se
vyznamenal při střelách Hrdličky a
Váni. V nastaveném čase Tmaň ještě
zužitkovala chybu stoperů.      (Mák)
OZT - Lochovice 9:0
Branky: Kubín 3 (jedna z penal-
ty), Šebek Pavel, Suchý, Zýka,
Vlasák, vlastní 2

Ostrovan si zajistil minimálně druhé
místo v tabulce. Zápas nepřipomínal
duel druhého s třetím. Ostrovan ničil
protivníka rychlými výpady po kříd-
lech. První branku si ovšem vstřelili

hosté sami. Lochovice se snažily o
kombinační fotbal, ale často ztrácely
míče, a to byla voda na mlýn pro tře-
baňské brejky; pohledné akce konči-
ly střelou do odkryté svatyně. Kdyby
OZT proměnil všechny šance, výsle-
dek by byl dvouciferný. (Mák)

KARLŠTEJN, III. třída
Karlštejn - Hostomice 0:0
Vyrovnané utkání, skoupé na bran-
kové příležitosti. Oba celky si vytvo-
řily po jedné výraznější šanci, které
ale zůstaly nevyužity.                  (miš)
Zadní Třebaň - Karlštejn 3:0
Kontumačně - hosté nepřijeli.

DOBŘICHOVICE, III. třída
SK Třebotov - Dobřichovice 2:1
Branky: M. Šlapák

Ve střetnutí třetích domácích se čtvr-
tými Dobřichovicemi byli favority
Třebotovští. Jejich finančně dobře
situovaný sponzor chce »postrčit«
svůj tým do vyšších soutěží. Naku-
puje posily, takže z dříve podprů-
měrného mužstva aspirujícího na se-
stup do IV. třídy je celek bojující o
čelo soutěže. O to překvapivější byl
vyrovnaný zápas se zajímavou zá-
pletkou. V 53. minutě otevřel skóre
domácí Král, jenže hned za dvě mi-
nuty srovnal agilní  Marcel Šlapák.
Když už to vypadalo, že utkání
skončí nerozhodně, podařilo se opět
Královi vsítit druhý gól. Krátce nato
hosté opět vyrovnali, ale sudí branku
neuznal. Závěr utkání  úplně pokazil,
takže z toho byla pěkná »bramborač-
ka«. Ukazuje se, že rozhodčí jsou
nejhorším článkem okresních  fotba-
lových soutěží...                          (oma)
Dobřichovice - Kosoř B 5:1
Branky: Kratina 2,  Babiak,  Mis-
toller, Chvojka 
A-mužstvo Kosoře hrálo mistrovský
zápas v l. A třídě v pátek, a tak si ně-
kteří jeho hráči přijeli spravit chuť
do Dobřichovic. Po páteční porážce
0:4 si však moc nepolepšili... Domá-
cí byli od počátku velmi aktivní -
první branku vsítili již ve 3. minutě.
Hosté v 51. minutě dokázali srovnat,
což Dobřichovice paradoxně nakop-
lo k ještě lepšímu výkonu. Soupeři
už více nedovolili a jeho konto zatí-
žili dalšími čtyřmi brankami.   (oma)

ŘEVNICE, IV. třída
Roztoky B - Slavoj Řevnice 13:0
Řevnice - Tuchoměřice B 2:2
Na penalty 5:6 
Branky: Molokwu 2

VÍTĚZOVÉ. Tým mladší přípravky Slavoje Řevnice s trofejí pro vítěze ok-
resního finále.                          Foto ARCHIV

Snová sezona řevnické přípravky: získala titul okresního šampiona

Kdy a kde hrají příště
LETY, 1. B třída
18. 6. 17:00 FK Lety - SK Tlustice

VŠERADICE, III. třída
17. 6. 17:00 Zaječov - Všeradice

DOBŘICHOVICE, III. třída
17. 6. 17:00 Středokluky - Dobřichovice

ZADNÍ TŘEBAŇ (OZT), III. třída
17. 6. 14:00 OZT- Loděnice B   

KARLŠTEJN, III. třída
17. 6. 14:00 Komárov B - Karlštejn 

Sport po okolí
* Besedy s fotbalovým mistrem Ev-
ropy 1976 Karolom Dobiašom a
letošním mistrem ČR Patrikem Vyd-
rou ze Sparty Praha se můžete zú-
častnit 14. 6. od 18.00 na hřišti
Franty Šrámka v Karlštejně.     (per)
* Oslavy 111 let trvání pořádá 17. a
18. 6. fotbalový SK Tetín. V sobotu
po mistrovském zápase domácích s
Cembritem zahrají od 18.45 Prague
LED Zepellin Cover Band a Pink
Floyd tribute by Czech Floyd, v ne-
děli je od 16.00 na programu zápas
Legendy SK Tetín vs Sigi team, za
který nastupují mj. Lafata, Koller,
Šmicer, Berger, Švancara, Siegel,
Kuka, Poborský, Matušovič, Panen-
ka, Vízek...                                     (icb)
* Premiérový ročník lesního Běhu
Berounský Medvěd se koná 18. 6. v
Berouně. Další info na www.be-
rounskymedved.cz.                      (icb)

Pohár se ze Třebaně »odstěhoval« do Hudlic

Ve finále Okresního fotbalového poháru, ve kterém se střetl Ostrovan Zad-
ní Třebaň (na snímku) s Hudlicemi, byli úspěšnější hosté. Utkání mohlo
mít jiný průběh, kdyby hned v úvodu Kubín proměnil velkou šanci. Mířil
však vedle. Hostující gólman nemusel zasahovat ani po hlavičce agilního
Vlasáka, zato proti střele Zýky z přímého kopu vytáhl excelentní zákrok.
Hudlice hrající okresní přebor měly více míč na kopačkách a čekaly na pří-
ležitost. Ta přišla před poločasem, kdy třebaňská obrana nedokázala do-
pravit míč do bezpečí a hostující útočník měl snadnou úlohu. Po změně st-
ran nařídil sudí přísný přímý kop a Ostrovan inkasoval podruhé. Hosté
pak zápas kontrolovali, domácí už jen v posledních sekundách snížili na
konečných 1:2. OZT podal snaživý výkon a právem si stěžuje na výkon roz-
hodčího, který mohl přinejmenším v jednom případě ukázat na penaltu.
Ostrovan se zhostil organizace finále na výbornou, což ocenili i zástupci
okresního fotbalového svazu. Foto NN M. FRÝDL                    Jiří PETŘÍŠ
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www.rdrymarov.cz

Tel.: 777 162 595

e-mail: zahradka@rdrymarov.cz

Tel.: 733 394 641  

e-mail: jojkova@rdrymarov.cz 
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